
 Protokół Nr  XXX/2008
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

w dniu 24 września 2008 r.
w sali tarnogórskiego Ratusza godz. 9.30

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 sierpnia br.

4. Część informacyjna.

5. Projekt uchwały w sprawie  przyjęcia oświadczenia lustracyjnego kandydata na radnego 

Rady Miejskiej.

6. Projekt uchwały  w  sprawie  wstąpienia kandydata z tej samej listy w miejsce radnego 

w związku z wygaśnięciem  mandatu.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  Komisji  OCHRONY 

ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH.

8. Informacja Burmistrza Miasta o przebiegu wykonania budżetu miasta Tarnowskie Góry 

za I półrocze 2008 rok.

9. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2008 rok.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie   zmiany  Uchwały  Nr  LXV/559/2006   Rady  Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 6 września 2006 r.  w sprawie stypendium sportowego 

Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  dla  zawodników  osiągających  wysokie  wyniki 

sportowe  w międzynarodowym  współzawodnictwie  sportowym  lub  w krajowym 

współzawodnictwie sportowym.

11.Projekt  uchwały w sprawie zmiany Regulaminu utrzymania czystości  i  porządku na 

terenie Gminy Tarnowskie Góry wprowadzonego uchwałą Nr IV/28/2006 Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach z dnia 20 grudnia 2006r.

12.Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  najemców  komunalnych  lokali 

użytkowych na czynność Burmistrza Miasta  dotyczącą ustalenia  stawek czynszu za 

najem komunalnych lokali użytkowych i garaży.

13.Projekt  uchwały  w  sprawie   wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 

w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki 

zdrowotnej  pn.  „  Szpital  Specjalistyczny Nr  1  w Bytomiu”,  polegającej  na  likwidacji 

Oddziału dla Przewlekle Chorych w Bytomiu przy Al. Legionów 49.

14.Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miasta Katowice 
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dotyczącej likwidacji Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Szpitala 

Geriatrycznego im. Jana Pawła II w Katowicach.

15.Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miasta 

w  Piekarach  Śląskich  dotyczący  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu 

opieki zdrowotnej pn. „ Szpital Miejski” w Piekarach Śląskich przy ul. Szpitalnej 11.

16.Projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia  skargi  na  działalność Dyrektora  Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej.

17.Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej

będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry.

18.Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umów dzierżawy nieruchomości gruntowych 

będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

19.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla nieruchomości 

wpisanej do rejestru zabytków położonej przy ulicy Ogrodowej 1 w Tarnowskich Górach.

20.Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty przy sprzedaży na  rzecz 

najemcy  lokalu  mieszkalnego  w  budynku  przy  ulicy  Piłsudskiego  4  w  Tarnowskich 

Górach.

21.Projekt uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej  położonej  w  Tarnowskich  Górach   przy  ul.  Opolskiej  na  rzecz 

Stowarzyszenia Opieki Hospicyjnej i Paliatywnej.

22.Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty przy sprzedaży na  rzecz 

najemców lokali  mieszkalnych  w budynku  przy ulicy  Świdra  9,  9a   w Tarnowskich 

Górach.

23.Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty przy sprzedaży na  rzecz 

najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Powstańców Śl. 25B w Tarnowskich 

Górach.

24.Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty przy sprzedaży na  rzecz 

najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Powstańców Śl. 23B w Tarnowskich 

Górach.

25.Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przywrócenia oddziału Zakładu Ubezpieczeń 

Społecznych w Tarnowskich Górach. 

26.Interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna.
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Ad. 1

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  chwilą  skupienia otworzył  obrady 

XXX  sesji  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach,  a  następnie  na  podstawie  listy 

obecności stwierdził prawomocność obrad i powitał gości przybyłych na dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował  o  potrzebie  zmian 

w dzisiejszym  porządku  obrad  i  zaproponował  wprowadzić  do  porządku  obrad 
następujące zmiany:

– Wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego 

Komisji REWIZYJNEJ.

– Wprowadzić  do  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli 

przywrócenia oddziału Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w Tarnowskich Górach.

– Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej  będzie rozpatrywany wraz 

z autopoprawką. 

Przewodniczący  zaproponował,  by  wymienione  projekty  uchwał  znalazły  się 

w  końcowych  punktach  porządku  obrad,  ponieważ  dopiero  dzisiaj  projekty  te  zostały 

przedłożone do opinii Burmistrzowi Miasta. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK: „czy  projekty  uchwał,  są  zaopiniowane  zgodnie 

z Regulaminem Rady Miejskiej przez Burmistrza Miasta? Na podstawie § 12 Regulaminu 

Rady  Miejskiej  Klub  Prawa  i  Sprawiedliwości  wnosi  o  wprowadzenie  do  porządku 

dziennego dzisiejszej sesji, przed projektem uchwały w sprawie  przyjęcia oświadczenia 

lustracyjnego  kandydata  na  radnego  Rady  Miejskiej,  punktu  o  brzmieniu:  informacja 

Przewodniczącego  Rady  Miasta  Pana  Piotra  SZCZĘSNEGO  w  sprawie  nie  złożenia 

oświadczenia  lustracyjnego.  Uzasadnienie:  z  uwagi  na  donosy  prasowe,  po  pierwsze 

w sprawie  przestrzegania  prawa  przez  lidera  naszej  Rady,  po  drugie  przedstawiony 

problem  w  sposób  niejednoznaczny  przedstawia  obowiązek  złożenia  oświadczenia 

lustracyjnego.  Na sesji  Rady Miejskiej,  Pan Przewodniczący powinien  mieć  możliwość 

przedstawienia  w  sposób  jednoznaczny  informacji,  która  uporządkuje  wrażenie  jakie 

odebrała  opinia  publiczna  po  niejasnych  donosach  prasowych.  W  imię  przejrzystości 

działania  Radnych,  w imię  szacunku  wobec  prawa,  chyba  nikt  z  Radnych  nie  będzie 
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głosował przeciw przedstawieniu takiej informacji.”

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  złożył  wniosek  o  wprowadzenie 

w porządku obrad po punkcie 4 porządku obrad punktu : „interpelacje, wnioski, pytania 

Radnych cz. I”. 

Radny Franciszek  NOWAK: zwrócił  uwagę,  że  po  raz  kolejny  wprowadzony jest  do 

porządku obrad punkt pn.: „interpelacje, wnioski, pytania Radnych cz. I”.   Konstruktorem 

porządku obrad jest Przewodniczący Rady Miejskiej  – może on sformułować porządek 

obrad tak, że nie będzie potrzebne przyjmowanie takiego wniosku za każdym razem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY wyjaśnił, że na etapie przyjmowania 

porządku  obrad,  w ramach  potrzeb może być  przestawiona  kolejność  poszczególnych 

punktów porządku obrad. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK  ponownie  zapytał  czy  przedstawione  przez 

Przewodniczącego Rady Miejskiej projekty uchwał zostały zaopiniowane przez Burmistrza 

Miasta. 

Przewodniczący  poinformował,  że  wspomniane  projekty  zostały  w  dniu  dzisiejszym 

przedłożone Burmistrzowi  Miasta  do  zaopiniowana,  w związku z tym projekty te  będą 

rozpatrywane jako ostatnie punkty porządku obrad. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „Panie Przewodniczący jest to nielogiczne, jeżeli projekty 

uchwał  są  przygotowane,  to  przez  przygotowanie  rozumiem  dołączenie  do  projektu 

uchwały  stosownych  opinii...  Chodzi  o  szacunek  wobec  prawa.  Projekt  uchwały  jest 

nieprzygotowany do umieszczenia go w porządku dziennym.” 

Radny Krzysztof SZNAJDER złożył wniosek o umieszczenie  punktu zgłoszonego przez 

Radnego KOWOLIKA w końcowej części porządku obrad. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „Wniosek, który złożyłem składa się z dwóch elementów, 

po  pierwsze  rozszerzenie  porządku  obrad  i  wprowadzenie  tej  informacji  w  konkretne 

miejsce  tj  przed  projektem  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  oświadczenia  lustracyjnego 

kandydata na radnego Rady Miejskiej.  Wychodzimy bowiem z założenia,  że nie może 

przyjmować oświadczenia lustracyjnego Przewodniczący Rady Miejskiej, na którym ciąży 
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brzemię niejednoznaczności jeżeli chodzi o rzetelność wykonywania prawa.”

W nawiązaniu do pytania Radnego Stanisława KOWOLIKA, Burmistrz Miasta Arkadiusz 
CZECH wyjaśnił, iż otrzymał od Przewodniczącego Rady Miejskiej dwa projekty uchwał, 

o których mowa, do których opinia zostanie przedstawiona podczas obradowania nad tymi 

projektami. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod głosowanie 

złożone wnioski:

• Wniosek dot. zmian w zapisie w projekcie uchwały w sprawie zmiany składu osobowe-

go Komisji REWIZYJNEJ

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  7  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.  Wniosek nie uzyskał bezwzględnej większości głosów, 
zatem nie został przyjęty przez Radę Miejską. 

• Wniosek dot. wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

woli przywrócenia oddziału Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w Tarnowskich Górach 

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  16  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek został przyjęty.

• Wniosek w sprawie wprowadzenia do porządku obrad pkt. Interpelacje, wnioski, pytania 

Radnych – część I.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  7  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.  Wniosek nie uzyskał bezwzględnej większości głosów, 
zatem nie został przyjęty przez Radę Miejską.

Radny Stanisław KOWOLIK: „Wnoszę, tak jak w piśmie przedstawionym, aby punkt ten 

umieszczony był po części informacyjnej, a przed projektem uchwały w sprawie przyjęcia 

oświadczenia lustracyjnego...”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie wniosek zło-

żony przez Radnego Stanisława KOWOLIKA.

Za przyjęciem wniosku głosowało – 7 Radnych, przeciw – 9 Radnych, od głosu wstrzyma-

ło się – 0 Radnych.   Wniosek nie został przyjęty.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie wniosek zło-

żony przez Radnego Krzysztofa SZNAJDERA o przedstawienie informacji Przewodniczą-

cego Rady Miejskiej w sprawie nie złożenia oświadczenia lustracyjnego w punkcie 21 po-

rządku sesji. 

Radny Franciszek NOWAK zwrócił uwagę, że jeżeli wniosek Radnego KOWOLIKA nie 

uzyskał akceptacji to nowy, jak najbardziej zasadny wniosek Radnego SZNAJDERA nie 

powinien znajdować się w innym miejscu w porządku obrad. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK: „Apeluję  raz  jeszcze  o  stworzenie  logicznej,  moralnej 

konstrukcji  naszego  postępowania.  Słowo  „moralnej”  pada  tu  rzadko  bo  podchodzimy 

z pietyzmem do tego określenia. Natomiast w tej chwili chodzi tu o to, że osoba która 

odbiera  oświadczenie  lustracyjne  kandydata  na  radnego  jest  skażona 

niejednoznacznością. Zatem Pan nie ma podstaw odebrać tego oświadczenia i wykonać 

uchwały,  tak jak mówi o tym pkt. 4 tego projektu uchwały.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poddał pod głosowanie wniosek zło-

żony przez Radnego Krzysztofa SZNAJDER.

Za przyjęciem wniosku głosowało –  8 Radnych, przeciw – 8 Radnych, od głosu wstrzyma-

ło się – 0 Radnych. Wniosek nie uzyskał bezwględnej większości głosów, zatem nie 
został przyjęty przez Radę Miejską.

Następnie  Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poinformował,  że  jako 

wnioskodawca wycofuje projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komi-

sji ds. RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ. 

Radny Franciszek NOWAK zwrócił uwagę, że wnioskodawcą tego projektu uchwały jest 

grupa radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej sprostował, iż wycofuje projekt uchwały w imieniu grupy 

radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania całego porządku ob-

rad. 
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Za przyjęciem porządku obrad głosowało – 10 Radnych, przeciw – 8 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radny. Porządek obrad został przyjęty.

W  związku  z  tym,  iż  wpłynęła  autopoprawka  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian 

w uchwale budżetowej na 2008r. Przewodniczący Rady Miejskiej na prośbę Przewodni-

czącego Komisji BUDŻETU i FINANSÓW, ogłosił przerwę w trakcie której zwołane będzie 

posiedzenie Komisji. 

Ad. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  protokół  z  XXIX  sesji  Rady 

Miejskiej z dnia 27 sierpnia br.

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  –  17  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych, 

od  głosu  wstrzymało  się  –  1  Radnych.  Protokół  został  przez  Radę  przyjęty 
jednogłośnie.

Ad. 4
Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej:

• W dniu 29 sierpnia 2008r. otrzymałem od Zastępcy Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry 

Piotra  SKRABACZEWSKIEGO  „Informację  o  przebiegu  wykonania  budżetu  miasta 

Tarnowskie Góry za I półrocze 2008 roku”.

• W  dniu  3  września  2008r.  otrzymałem  pisemną  zgodę  Pani  Małgorzaty  KOCOT 

na objęcie mandatu Radnej Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach. 

• W  dniu  5  września  2008r.  otrzymałem  wezwanie  Sądu  Okręgowego  w  Gliwicach 

do przedstawienia  protokołu  z  posiedzenia  Rady  Miasta  Tarnowskie  Góry  z  dnia 

13 maja 2006 roku /odnoszącego się do regulacji rzeki Stoły/.

• W dniu 8 września 2008r. otrzymałem od Burmistrza Miasta / odpowiedź po uzyskaniu 

wyjaśnień z Kancelarii Radców Prawnych /na pismo Radnego Stanisława KOWOLIKA 

z dnia 28.08.2008r. w sprawie wykładni prawnej nt. sytuacji, jaka została wytworzona po 

przyjęciu przez Radę Miejską uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXIII/243/2008 

z  dnia  02.04.2008r.  w  sprawie  określenia  zasad  nabycia,  zbycia  i  obciążenia 

nieruchomości na okres dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.

• W dniu 10 września 2008r. otrzymałem od Przewodniczącego Komisji Edukacji, Kultury 

i Sportu Marka JAWORSKIEGO Plan Pracy Komisji na II półrocze 2008 roku.

• W dniu 12 września 2008r. otrzymałem od Posła na Sejm Tomasza GŁOGOWSKIEGO 

pismo  z  prośbą  o  przeanalizowanie  sytuacji  lokatorów  mieszkań  przekazanych 
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w przeszłości aportem do MTBS-u oraz o wypracowanie strategii w tej kwestii.

• W  dniu  15  września  2008r.  otrzymałem  od  Komendanta  Powiatowej  Policji 

w Tarnowskich Górach Pana Mirosława TUKAJ pisemną prośbę o ujęcie  w budżecie 

miasta środków z przeznaczeniem na odnowienie elewacji budynku Komendy. 

• W  dniu  16  września  2008r.  otrzymałem  od  Dyrektora  Domu  Pomocy  Społecznej 

„Przyjażń”  w Tarnowskich  Górach  Pani  Izabeli  SZELIGI  prośbę  o  usprawiedliwienie 

nieobecności  Radnego  Jerzego  WĘGIELSKIEGO  na  Sesji  Rady  Miejskiej  w  dniu 

24 września br.

• W  dniu  16  września  2008r.  otrzymałem  z  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej 

w Katowicach  Uchwałę  Nr  4100/IV/103/2008  z  dnia  10  września  2008r.  IV  Składu 

Orzekajacego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Katowicach  w  sprawie  opinii 

przedłożonej  przez  Burmistrza  Miasta  Tarnowskie  Góry  informacji  o  przebiegu 

wykonania budżetu za I półrocze 2008 roku.

• W dniu 19 września 2008r. otrzymałem od Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Pana Mariusza SIWOŃ propozycję zasad jakie powinno się przyjąć przy przesyłaniu 

pytań oraz interpretacji przepisów.

• W dniu 18 września 2008r. otrzymałem od Prezesa Zarządu Fundacji na rzecz Dzieci 

„Miasteczko Śląskie” Pana Mieczysława DUMIEŃSKIEGO ofertę na realizację zadania 

publicznego  „Realizacja  monitoringu  zdrowotnego  dzieci  w  zakresie  narażenia 

środowiskowego na ołów oraz wyjazdów profilaktyczno – zdrowotnych dzieci w mieści 

Tarnowskie Góry w 2009r.” z prośba o umieszczenie tego zadania w projekcie budżetu 

miasta na rok 2009.

• W  dniu 22 września 2008r.  otrzymałem informację Regionalnej  Izby Obrachunkowej 

w  Katowicach  o  przeprowadzonej  kontroli  gospodarki  finansowej  Miasta 

Tarnowskie Góry.

• W  dniu  23  września  2008r.  otrzymałem  od  Radcy  Prawnego  Pana  Jacka 

GORCZYŃSKIEGO /pełnomocnika skarżących/ pismo w sprawie skargi na czynność 

Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry, to jest na Postanowienie Nr 1106/2008 z dnia 17 

lipca 2008r. w sprawie ustalenia stawek czynszu za najem lokali  komunalnych lokali 

użytkowych i garaży.

• W  dniu  23  września  2008r.  otrzymałem  od  Burmistrza  Miasta  pismo 

w  sprawie  wskazania  przedstawicieli  Klubów  Radnych  do  prac  w  Zespole 

ds. Aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta.

• Otrzymałem także od Pani Ani Oleksik w imieniu Fundacji Dzieciom „Zdążyć z Pomocą” 

apel o pomoc finansową na rehabilitację dla 1,5 rocznego Pawełka, 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił także Radnych o dokładniejsze formułowanie 

swoich usprawiedliwień z nieobecności na posiedzeniach Komisji i Sesji Rady Miejskiej.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH powitał na wstępie nową Radną Panią Małgorzatę 

KOCOT,  a  następnie  zgodnie  ze  spoczywającym  na  nim  obowiązkiem  wynikającym 

z art. 24h ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym przedstawił analizę oświadczeń majątko-

wych. Burmistrz poinformował, że wszystkie osoby które złożyły oświadczenia majątkowe 

złożyły je w terminie ustawowym, a dokonana analiza nie wzbudziła żadnych zastrzeżeń. 

INFORMACJA BURMISTRZA MIASTA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy 
w okresie od dnia 
Wydział Inwestycji i Remontów:

1. Zakończono budowę Skate Parku.

2. Zakończono budowę boiska wielofunkcyjnego przy SP nr 10.

3. Zawarto umowę i  przekazano plac budowy na remont elewacji  budynku Urzędu 

Miejskiego przy ul. Sienkiewicza 2.

4. Wykonano  dokumentację  projektową  na  budowę  windy  przy  budynku  UM przy 

ul. Sienkiewicza. 

5. Wykonano dokumentację projektową na budowę oraz uzupełnienie oświetlenia przy 

ulicach:  Bema,  Repeckiej,  Szymały,  Szczęść Boże,  Daszyńskiego,  Reja,  Górna, 

Narcyzów.Opracowano i złożono do BZP wniosek na realizację oświetleń. Ponadto 

zawarto umowę na wykonanie dokumentacji projektowej kolejnych oświetleń przy 

ul. Opatowickiej, Sielanki, Kopalnianej, Płuczki i Równoległej.

6. Opracowano i złożono do BZP wniosek na ogłoszenie przetargu na II etap budowy 

skweru przy ul. Witosa, Renka i Spokojnej.

7. Opracowano  oraz złożono  do  BZP wniosek  na  ogłoszenie  przetargu na  II  etap 

przebudowy placu zabaw przy ul. Sobieskiego.

8. Ogłoszono  konkurs  na  wykonanie  koncepcji  budowy  dwóch  budynków 

komunalnych przy ul. Andersa.

9. Zawarto umowę na wykonanie remontu pomieszczeń klubu sportowego TSGwarek. 
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10.Wykonano dokumentację projektową na budowę wodociągu przy ul. Kolejowej

i przebudowę wodociągu przy ul. Słoneczników.

11. Zawarto umowę i przekazano plac budowy na wykonanie bieżni oraz skoczni w dal 

przy GP Nr 4 przy ul. Janasa.

12.Przystąpiono do przebudowy kotłowni olejowej na gazową w Pałacu w Rybnej.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:

1. Sprzedano na rzecz najemców 3 lokale mieszkalne usytuowane w budynku przy ulicy 

Tysiąclecia 12 i 14 za łączną kwotę:  72.538 zł.

2. Przygotowano postanowienia w sprawie:

·sprzedaży lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy ulicy Powstańców Śl. 

25B w Tarnowskich Górach,

·sprzedaży lokali mieszkalnych usytuowanych w budynku przy ulicy Świdra 9, 9a

w Tarnowskich Górach,

·sprzedaży lokali mieszkalnych usytuowanych w budynku przy ulicy Piłsudskiego 4

w Tarnowskich Górach,

·sprzedaży na rzecz najemcy lokalu użytkowego usytuowanego w budynku przy ulicy 

Pisłudskiego 6 w Tarnowskich Górach,

·sprzedaży lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy ulicy Powstańców Śl. 

23B w Tarnowskich Górach,

·powołania  komisji  d/s  przeprowadzenia  przetargu  ustnego  nieograniczonego  na 

zbycie nieruchomości zabudowanej położonej przy ulicy Ogrodowej 1 w Tarnowskich 

Górach,

·ustanowienia  służebności  gruntowej  na  nieruchomości  położonej  w  Tarnowskich 

Górach przy ulicy Wyspiańskiego 22, 22a,

 sprzedaży lokali mieszkalnych usytuowanych w budynku przy ulicy Słoneczników 49, 

49a, 49b, 49c w Tarnowskich Górach,

·sprzedaży  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  lokalu  mieszkalnego 

usytuowanego

w budynku przy ulicy Słoneczników 49a w Tarnowskich Górach,

·sprzedaży nieruchomości  przy ulicy Czajek w drodze bezprzetargowej  na poprawę 

warunków zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej,

·sprzedaży nieruchomości  przy ulicy Kurka  w drodze  bezprzetargowej  na  poprawę 

warunków zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej,

·przeznaczenia  do  dzierżawy  części  nieruchomości  położonych  przy  ulicy: 

Wyszyńskiego  (5.100  m2),  Andersa  (626  m2),  Zagórska  (20.997  m2), podziału 
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nieruchomości gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry położonej

w rejonie ulicy Głogowej.

3. Zawarto 4 umowy dzierżawy na łączną powierzchnię 5.776 m2.

4. Przeprowadzono przetargi na zbycie w drodze przetargów ustnych nieograniczonych 

nieruchomości  usytuowanych  przy  ulicy  Kolorowej  i  Sikorskiego,  w  których  wyłoniono 

nabywców.

5.  Gmina  Tarnowskie  Góry  podpisała  z  właścicielami  3  wyodrębnionych  lokali 

mieszkalnych  budynku  przy  ulicy  Słoneczników  49  akt  notarialny  regulujący  stan 

geodezyjno-prawny istniejącej wspólnoty mieszkaniowej.

6. Przygotowano wykazy nieruchomości przeznaczonych do zbycia:

·sprzedaż  w  drodze  przetargu  ustnego  nieograniczonego  nieruchomości 

niezabudowanej usytuowanej przy ulicy Przedwiośnia,

·na rzecz najemcy lokal użytkowy (garaż) usytuowany w podwórku nieruchomości przy 

ulicy Rynek 1 i 2,

·na rzecz najemcy lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ulicy Tylnej 1A,

·na rzecz najemcy lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ulicy Krakowskiej 17.

7. Wydano:

  4 zawiadomienia o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości, 

 1 postanowienie o rozgraniczeniu nieruchomości, 

 9 postanowień opiniujących podziały nieruchomości, 

 8 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości, 

 3 zaświadczeń dot. numeracji porządkowej nieruchomości, 

 14 zgód na wejście w teren, 

 2 zgód na wycinkę drzew. 

8. Na podstawie decyzji Starosty Tarnogórskiego wypłacono 3 odszkodowania za grunty 

zajęte pod drogę gminną: ul. Ks. Renka za łączną kwotę: 2.604 zł. 

Nabyto do zasobu gminnego działkę stanowiącą drogę boczną od ulicy Zagórskiej o pow. 

1506 m2 za kwotę 60.000 zł.

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

Rozstrzygnięto      przetargi      na      następujące zadania :  

·„Budowa ul. Ściegiennego w Tarnowskich Górach”- dokumentacja projektowa. 

·„Budowa fragmentu ul. B.Prusa w Tarnowskich Górach”- dokumentacja projektowa.
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·„Wykonanie  tymczasowych  nakładek  asfaltobetonowych  dróg  na  terenie  Gminy 

Tarnowskie Góry” (ul. Przedwiośnie, ul.Tarninowa).

·„Budowa  chodnika  przy  ul.  Gen.  Andersa  w  Tarnowskich  Górach”-  dokumentacja 

projektowa.

Otwarcie ofert przetargowych w dniu 23.09.2008r.      na następujące zadania:  

·„Przebudowa chodników na Rynku w Tarnowskich Górach”- dokumentacja projektowa.

·„Przebudowa chodnika w ciągu ul.  Szczęść Boże w Tarnowskich Górach – po stronie 

numerów parzystych.

Przetarg unieważniony z powodu przekroczenia kwoty na realizacje zadania o 100 %

·„Budowa  ulic  :  Nowa,  Szarych  Szeregów  w  Tarnowskich  Górach”-  dokumentacja 

projektowa   

Ogłoszono przetarg na następujące zadanie :
·„Studium komunikacyjne ruchu jednokierunkowego w centrum miasta Tarnowskie Góry 

na obszarze ograniczonym ulicami: Legionów, Wyszyńskiego, Wyspiańskiego, Opolską, 

Powstańców Śląskich, Styczyńskiego, Pokoju, Piłsudskiego i Bytomską”

W ramach robót remontowych i inwestycyjnych :

· wykonano nakładki asfaltobetonowe tymczasowe na drogach  gminnych :

1. ul. Mała,

2. ul. Staszica,

3. ul. Strzelnicza.

-  wykonano dokumentację projektową :
1. „Remont ul. Kolejarzy w Tarnowskich Górach”

2. „Remont chodnika w ciągu ul. Andersa w Tarnowskich Górach”

- w trakcie realizacji dokumentacja projektowa na :
1. „Remont ul.Bałkańskiej w Tarnowskich Górach”

2. „Remont chodnika w ciągu  ul. Słoneczników w Tarnowskich Górach”

 W ramach bieżącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:

· wykonanie  remontów  cząstkowych  nawierzchni  jezdni  dróg  gminnych  masą 

asfaltobetonową  w  ulicach:  Długa,  Myśliwska,  Skowronków,  Niemcewicza,  Jaworowa, 

Beskidzka,  Lyszcze,  Ogrodowa,  Łomnickiego,  Cicha,  Wojska  Polskiego,  Tysiąclecia, 

Sienna, Źródlana,

·remont chodników w ciągu  ulic : Szkolna, Słoneczników,

· remont dróg gruntowych ulic : Wodociagowa, Hallera, Reja, Wiosenna, Mała, Staszica, 

Zielona, Słomianka, Polarna, Szarych Szeregów, Ludowa, Daszyńskiego, Nowa,
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· bieżące utrzymanie oznakowania pionowego w ulicach : Nowa, Strzelecka, Krakowska, 

Zamkowa, Zwycięstwa, Bohaterów Monte Cassino, Bałkańska, Leśna,

·wprowadzenie zmian w organizacji ruchu:

· wyznaczenie  przejścia  dla  pieszych  w  rejonie  skrzyżowania  ul.  Słoneczników 

z ul. Fiołków,

· wprowadzenie  zakazu  skrętu  w  lewo  znakami  B-21  w  rejonie  skrzyżowania 

ul. Obwodowej  z  ul. Opatowicką,

· ustawienie  lustra  drogowego  w  rejonie  skrzyżowania  ul.  Szymanowskiego 

z ul. Starowapienną,

· ustawienie  dwóch  luster  drogowych  w  rejonie  skrzyżowania  ul.  Opatowickiej, 

ul. Opolskiej oraz  ul. Św. Katarzyny.

W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów :

1.      prowadzenie bieżących przeglądów stanu technicznego ulic,

2.      sporządzanie stosownych protokołów,

3.      prowadzenie bieżącej korespondencji,

4.      przyjmowanie interwencji  i skarg mieszkańców,

5.      wydawanie zezwoleń  na umieszczanie reklam w pasach dróg gminnych,

6.      wydawanie zezwoleń na zajęcie pasa drogowego, 

7.      wydawanie uzgodnień do projektów obcych inwestorów.

  

Biuro Strategii i Rozwoju:
·        Przygotowywanie  dokumentu  tj.  Studium Wykonalności  pt.  „Rewitalizacja  Pałacu 

w Rybnej wraz z otoczeniem na cele kulturalne”. Pozyskiwanie i kompletowanie informacji 

niezbędnych  do  przygotowania  Studium  Wykonalności,  które  stanowiło  załącznik  do 

złożenia wniosku i  ubiegania się o dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Śląskiego na lata 2007-2013. 

·        przygotowywanie  i  złożenie  do  Urzędu  Marszałkowskiego  w dniu  04.09.2008  r.  

wniosku  pn.  „Rewitalizacja  Pałacu  w  Rybnej  wraz  z  otoczeniem  na  cele  kulturalne” 

w ramach konkursu zamkniętego Nr: 04.01.00-051/08 Działanie 4.1.Infrastruktura kultury, 

Priorytet IV. Kultura, RPO WŚ.

·        Prace nad aktualizacją dokumentów strategicznych Gminy, w tym m.in. aktualizacja: 

-  „Strategii  Rozwoju  Miasta  do  2015”  -„Lokalnego  Programu Rewitalizacji  Rewitalizacji 

Gminy Tarnowskie Góry na lata 2007-2013”.

·        Prace nad przygotowaniem do realizacji i wdrożeniem zadania w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki (nr 1/POKL/9.4/2008)  pt. „Nauczyciel się uczy. Podnoszenie 

kwalifikacji tarnogórskiej kadry oświatowej”, które otrzymało dofinansowanie.
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·        Współpraca  z  komórkami  Urzędu  Miejskiego  oraz  Tarnogórskimi  Placówkami 

Oświatowymi  przy  realizacji  zadania  „Sport-  Dlaczego  Nie?”-  Program  aktywizacji 

sportowej  dzieci  i  młodzieży  z  tarnogórskich  szkół  podstawowych  i  gimnazjów,  które 

otrzymało  dofinansowanie  ze  środków  Funduszu  Zajęć  Sportowo-  Rekreacyjnych  dla 

Uczniów. 

·        Aktualizacja Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Tarnowskie Góry na lata 

2008-2010. 

 

Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji      sanitarnej   

i deszczowej w Tarnowskich Górach:

1. Wyłoniono wykonawcę Kontraktu nr 2 "Budowa Centralnej Oczyszczalni Ścieków".

2.Trwa  postępowanie  związane  z  podpisaniem  Umów  dla  Kontraktu  Nr  3  "Inżynier 

Kontraktu" oraz dla Kontraktu Nr 6  "Opracowanie dokumentacji  projektowej rozbudowy 

i  modernizacji  kanalizacji  sanitarnej,  ogólnospławnej  i  deszczowej  w  zlewni  "Repty" 

i "Leśna".

 

Wydział Architektury:

I.     Zestawienie  wniosków,  które  wpłynęły  do  Wydziału  Architektury 
w poszczególnych sprawach:

1.    o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu - 66 wniosków,

2.    o wydanie zaświadczeń o braku m.p.z.p. - 35 wniosków,

3.    o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu -  4 wnioski,

4.    o przeniesienie lub zmianę decyzji -  7 wniosków.

II. Załatwianie spraw bieżących:

1.    Przygotowano  i  wydano  50  decyzji  o  warunkach  zabudowy  i  zagospodarowaniu 

terenu.

2.    Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz wnioski o uzyskanie wypisu i wyrysu z planu 

załatwiane są na bieżąco.

3.    W toku postępowania znajduje się obecnie 138 spraw.
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III. Sprawy dodatkowe:

1.  Przyjmowanie i rejestracja uwag złożonych do projektu zmian „Studium uwarunkowań  

i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego”  dla  dzielnic  południowych  miasta 

Tarnowskie Góry, 

2.  Przekazywanie  na  bieżąco do  Pracowni  Urbanistyki  i  Architektury „REGION”  w/w 

uwag,

3.  Realizacja  zadań  wynikających  z  podpisanych  umów  w/s  wykonania  projektów 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz projektów zmiany Studium 

uwarunkowań  i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta Tarnowskie Góry,

4.  Przygotowanie,  na  polecenie  Burmistrza  Miasta,  ofert  inwestycyjnych  dotyczących 

następujących  terenów stanowiących własność Gminy Tarnowskie Góry:

 terenu położonego w Śródmieściu, w pobliżu dworca kolejowego, 

 terenu położonego w pobliżu hipermarketu „TESCO”, 

 terenu położonego w pobliżu Obwodnicy, z dostępem od ulicy B. Śmiałego, 

 terenu położonego w obrębie Starego Miasta, między ulicami Sobieskiego i Tylną. 

5.  Wydawanie opinii o przeznaczeniu działek dla Wydziału Gospodarki Nieruchomościami 

Urzędu Miejskiego oraz dla Starostwa Powiatowego,

6.  Wydawanie opinii o możliwości podziału, zbycia lub wydzierżawienia działek na prośbę 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami,

7.  Udzielanie  informacji  z  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  na 

prośbę Wydziału Ochrony Środowiska, Wydziału Gospodarki Nieruchomościami oraz dla 

Starostwa Powiatowego,

Wydział Ochrony Środowiska

1.  Wydano  decyzję  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  dla  przedsięwzięcia 

polegającego na rozbudowie stacji  bazowej  telefonii  komórkowej  2255 „Os.  Przyjaźń”,  

zlokalizowanej w Tarnowskich Górach przy ul. Janasa 11.

2. Zakłady  Chemiczne  „Tarnowskie  Góry”  w  Tarnowskich  Górach  w  likwidacji  – 

zwałowisko nr1:

 - wniesiono skargę do Krajowego Rejestru Sądowego na postanowienie o wykreśleniu 

Zakładów  Chemicznych  Tarnowskie  Góry  z  rejestru  przedsiębiorców  (Pełnomocnik 

Burmistrza Miasta ds. Prawnych),
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 -  przesłano  do  Samorządowego  Kolegium  Odwoławczego  akta  sprawy  dotyczącej 

wydanej przez Burmistrza Miasta decyzji  nakazującej Zakładom Chemicznym usunięcie 

odpadów  ze  zwałowiska  nr  1,  w  związku  z  wnioskiem  Zakładów  Chemicznych 

o stwierdzenie nieważności tej decyzji.

3.    Opracowano  projekt  aktualizacji  Programu  ochrony środowiska  gminy Tarnowskie 

Góry. 

4. W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów, wydano m.in.:

-   2 decyzje dla Zarządu Dróg Powiatowych Tarnowskich Górach  tj. decyzję odmawiającą 

zgody  na  usunięcie  drzewa  gat.klon  pospolity  rosnącego  w  pasie  drogowym  przy 

ul.Gliwickiej,  od  której  strona  wniosła  odwołanie  (odwołanie  zostało  przesłano  do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Katowicach)  oraz drugą decyzję  w której 

wyrażono zgodę na usunięcie 2 szt.drzew gat. klon pospolity i jesion wyniosły i odmówiono 

zgody  na  usunięcie  drzewa  gat.klon  pospolity  rosnących  w  pasie  drogowym  przy 

ul.Gliwickiej. 

-   decyzję dla Sądu Rejonowego w Tarnowskich Górach zezwalającą na usunięcie drzew 

i krzewów, za opłatą, którą odroczono na okres 3-lat pod warunkiem dokonania nowych 

nasadzeń. 

5.  W  ramach realizacji  III  etapu Programu ONE, rozliczono w WFOŚiGW   drugą ratę 

pożyczki  w kwocie 608.500,00 zł.  Pozyskane środki  pozwoliły na zmodernizowanie 46 

obiektów oraz zapłacenie wystawionych przez Wykonawców faktur. 

Rozpoczęto remont  drogi  polnej  stanowiącej  przedłużenie ulicy Brzozowej   w dzielnicy 

Repty Śl. na odcinku 900 m wraz z odtworzeniem rowu przydrożnego.

W ramach zawartych umów na konserwację niskiej zieleni miejskiej wraz z konserwacją 

infrastruktury,  parków  i  miejsc  pamięci  narodowej  realizowano  prace  w  zakresie 

konserwacji zieleni i infrastruktury, w tym min. 

- wycinka drzew w pasach drogowych ul. św Katarzyny, Korczaka, 3–Maja, Grabowa oraz 

na skwerze przy Hali Targowej,

-  cięcia  pielęgnacyjne drzew w pasie  drogowym ul.  Wolskiego oraz w Parku Miejskim 

w łącznej ilości 13 sztuk.

W  ramach  zawartych  umów  na  utrzymanie  Parku  w  Reptach  realizowano  prace 

w zakresie konserwacji zieleni i infrastruktury, w tym m.in.:

- wycinka suchych drzew i wyrób drewna o łącznej ilości  78 szt.

-  uzyskano  zgodę  WFOŚiGW  w  Katowicach  na  zwiększenie  zakresu  rzeczowego- 

konserwacje  dodatkowych  20  szt.  drzew  w  ramach  zawartej  umowy  dotacji  na  Park 
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w Reptach oraz wyłoniono Wykonawcę tych prac konserwacyjnych.  

6. W ramach Programu Edukacji Ekologicznej Gminy Tarnowskie Góry:

-  podsumowano IX edycję  konkursu o nagrodę Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry – 

2008r. na „Najładniej ukwiecony balkon, okno, placówkę usługowo-handlową, kawiarenkę 

letnią  w  centrum  Tarnowskich  Gór  na  obszarze  wyznaczonym  ulicami:  Bytomską, 

Marszałka Józefa Piłsudskiego, Pokoju, Styczyńskiego, Powstańców Śląskich, Opolską, 

Teofila Królika, Staropolską, Legionów”

-  przeprowadzono akcję „Sprzątanie świata 2008”

-  ogłoszono II edycję konkursu pt.: „Chronimy kasztanowce – walczymy ze szrotówkiem”.

Wydział Finansowy:

1. Przygotowywanie decyzji o umorzeniach mandatów kredytowych.

2. Przygotowanie zmian informatycznych w systemie księgowym  Urzędu Miejskiego.

3. Przygotowanie zmian do polityki rachunkowości Gminy i Urzędu Miejskiego.

4. Analiza sprawozdań budżetowych  z wykonania dochodów i wydatków na podstawie 

jednostkowych  sprawozdań  jednostki  budżetowej  Urząd  Miejski  Tarnowskie  Góry  za 

sierpień.

5.  Sporządzenie  sprawozdania  budżetowego  z  wykonania  dochodów  i  wydatków  za 

sierpień 2008r. 

6. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 250 szt. 

7.  Wydano decyzje  w sprawie  umorzenia,  rozłożenia  na  raty oraz odroczenia  terminu 

płatności  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  oraz  podatku  od  spadków      

i darowizn dla osób prawnych i fizycznych – 30 szt.

8. Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 210 szt. 

9.  Wydano decyzje  w sprawie  umorzenia,  rozłożenia  na  raty oraz odroczenia  terminu 

płatności  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  oraz  podatku  od  spadków 

i darowizn dla osób prawnych i fizycznych – 8 szt.

10. Dokonano analizy do wniosków uznaniowych  – 5 szt.

11. Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 140 szt. 

12.  Wydano  decyzje  zmieniające  i  wymiarowe  w podatku  od  nieruchomości,  podatku 

rolnym oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 220 szt.

13. Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 10 szt.
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14. Sprawdzano i podpisywano wezwania, postanowienia oraz decyzje podatkowe.

15.  Przygotowano  sprawozdanie  o  nie  udzielonej  pomocy  publicznej  w  rolnictwie  za 

miesiąc  wrzesień 2008r.  

16. Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy,

17. Uzgadniano przypisy i odpisy z referatem wymiaru podatków,

18. Uzgadniano wpłaty zaksięgowane w m-cu sierpniu z rejestrem zbiorczym wpłat,

19. Wystawiano zaświadczenia o niezaleganiu w podatkach,

20. Wystawiano upomnienia, wezwania do zapłaty,

21. Wystawiano tytuły wykonawcze,

22. Zwracano nadpłaty,

23. Wystawiano kwity do kasy - około 2600 szt.,

24. Wystawiano postanowienia o zaliczeniu wpłat,

25. Wystawiano wezwania do złożenia deklaracji Dt-1,

26. Sprawdzano deklaracje DT-1 pod względem merytorycznym i rachunkowym,

27. Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji,

28.  Zakładano  nowe  kartoteki  podatnikom  w  oparciu  o  deklaracje  oraz  informacje 

otrzymane z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach,

29.  Wystawiano  postanowienia  o  wszczęciu  postępowania  podatkowego  oraz  decyzje 

określające wysokość zobowiązania podatkowego w podatku od środków transportowych,

30.  Udzielano  odpowiedzi  na  pisma  podatników,  sporządzano  pisma  do  Urzędu 

Skarbowego  o  wycofanie,  aktualizację  tytułów  wykonawczych  lub  zawieszenie 

postępowania egzekucyjnego,

31. Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej –  3700 szt.,

32. Sprawdzano raporty kasowe,

33. Rozliczano inkasentów opłaty targowej,

34. Wydawano bloczki opłaty targowej oraz kwitariusze,

35. Sporządzano sprawozdanie z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych 

za m-c sierpień,

36. Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej,
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37. Wydawano decyzje stwierdzające nadpłaty oraz zwrot podatku.

 

Wydział Kultury i Promocji Miasta:
·        Opracowanie miesięcznych  wykazów  imprez kulturalnych na wrzesień.

·        Współorganizacja Festiwalu „TARNO- widz”

·        Współorganizcja  festynu „Święto SOWY”

·        Organizacja koncertu w  Pałacu w Rybnej. 

·        Organizacja  obchodów rocznicy 1 września.

·        Współorganizacja wystawy rysunków Andrzeja Mleczko;

·        Organizacja imprezy  „Gwarki Tarnogórskie  2008”:

·        Przeprowadzenie  2  koncertów  organizowanych  w  ramach  „V  Tarnogórskich 

Wieczorów Muzyki Organowej i Kameralnej”.

·        Organizacja spotkań z okazji „Dnia Kombatanta”

·        Organizacja  imprezy w związku z odsłonięciem tablicy pamiątkowej  poświęconej 

Sybirakom,

·         Przygotowanie odpowiedzi na wnioski i pisma;

·         Bieżąca obsługa finansowa – opracowywanie faktur, zleceń, zamówień;

·          Bieżąca obsługa klienta.

·        Organizacja i współorganizacja imprez i wydarzeń samorządowych:

I.      „Dzień Kombatanta” - przygotowanie zaproszeń i podziękowań,
II.   „Śrybny Gwarek”
GWARKI 2008:

1.    przygotowanie dekoracji sceny głównej,

2.    ulotki informacyjne z planem imprezy i planem pochodu historycznego, plakaty,

3.    opracowanie koncepcji pochodu oraz inscenizacji Dnia Historycznego,

4.    współpraca  z  organizacjami  oraz  szkołami  w  sprawie  przygotowania  pochodu 

historycznego,

5.    organizacja  stoisk  promujących  twórców  tarnogórskich  oraz  pokazu  mody 

renesansowej,

6.    opracowanie planów sytuacyjno-organizacyjnych imprezy,
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7.    dokumentacja fotograficzna,

8.    podziękowania dla sponsorów i współorganizatorów Gwarków.

· Współpraca z miastami partnerskimi i zagranicą:

1.  organizacja  programu pobytu  delegacji  z miast  partnerskich podczas święta  miasta 

Gwarki 2008 (Bernburg, Bekescsaba),

2.  współorganizacja  występu  zespołu  z  miasta  partnerskiego  Kutna  Hora  na  scenie 

głównej podczas Gwarków,

3. bieżące tłumaczenie korespondencji zagranicznej.

· Przygotowanie materiałów promocyjnych:

1. nagrody dla zwycięzców  w konkursie na Strój Historyczny

2. kalendarz 2009 z okazji  konferencji  popularno-naukowej 480-lecia nadania Ordunku 

Górnego,

3. kufle i szklanki z logo promocyjnym miasta,

4. koszulki z logo promocyjnym miasta,

5. współfinansowanie wydania płyty kabaretu Tarnina promującej miasto.

 

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

W zakresie edukacji:

Realizacja  zadania  własnego  gminy  dot.  pomocy  materialnej  dla  uczniów  w  postaci 

stypendium szkolnego – przyjmowanie dokumentów rozliczających II transzę przyznanego 

stypendium w bieżącym roku szkolnym.

Wydawanie i przyjmowanie wniosków na stypendia socjalne na rok szkolny 2008/2009.

Podpisanie umów po odbytym przetargu na dowożenie uczniów niepełnosprawnych do 

szkół  w Tarnowskich Górach i w Bytomiu na rok szkolny 2008/2009.

Sprawdzanie i zatwierdzanie aneksów do projektów organizacyjnych szkół  i przedszkoli 

na rok szkolny 2008/2009.

Przyjęcie i weryfikacja sprawozdań o zatrudnieniu EN–3 i materiałów do SIO według stanu 

na 10 września 2008 r.

Realizacja  zadania  w  ramach  Rządowego  Programu  Pomocy  Uczniom  w  2008  roku 

„Dofinansowanie zakupu podręczników dla dzieci rozpoczynających roczne przygotowanie 
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przedszkolne, naukę w klasach I-III Szkoły Podstawowej – wyprawka szkolna”.

Przyjmowanie  wniosków  i  przygotowywanie  do  wypłaty  należnych  świadczeń 

z tytułu zwrotu kosztów kształcenia pracowników młodocianych.

Biuro Kontroli Wewnętrznej:
·        Rozpoczęto kontrole odcinkowe gospodarki finansowej Szkoły Podstawowej Nr 15 

oraz Przedszkola Nr 17 w Tarnowskich Górach. 

·        Zakończono kontrole w zakresie gospodarowania składnikami majątkowymi, 

z których sporządzono protokoły, w niżej wymienionych jednostkach organizacyjnych: 

Przedszkolu Nr 6, Przedszkolu Nr 22, Przedszkolu Nr 24, Publicznym Gimnazjum Nr 4, 

Zespole Szkolno-Przedszkolnym Nr 4.

·        Sporządzono wnioski zawierające zalecenia pokontrolne dotyczące gospodarowania 

składnikami majątkowymi dla nw. jednostek organizacyjnych:

- Przedszkoli Nr: 1, 2, 4, 5, 9, 11, 17, 20, 21, 22, 

- Szkoły Podstawowej Nr 11,

      - Zespołu Szkolno-Przedszkolnego Nr 4.

 

   Wydział Administracyjno-Gospodarczy:  

Zarejestrowano  2202  korespondencji  zwykłej,  korespondencji  poleconej  oraz  

dokumentów wewnętrznych. Ponadto dokonano wysyłki 754 listów zwykłych oraz  3101 

poleconych.

 

Urząd Stanu Cywilnego:

1.Zarejestrowano :

    149 – urodzeń noworodków

    72 – zgonów

     55 – małżeństw konkordatowych

     29- małżeństw cywilnych

     6  –  małżeństw umiejscowionych  

2.Wpisano do ksiąg stanu cywilnego :

4 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód
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3- postanowień o zaprzeczeniu ojcostwa 

3.Wydano :

5 - decyzji o zmianie imion i nazwisk 

12 – decyzje w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

 5 – decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

 2 – decyzje o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

 8 – postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych

13– decyzji dotyczących wpisania treści zagranicznych aktów do polskich ksi¹g

4.Przyjęto :

21 – oświadczeń o uznaniu dziecka

18 – zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

818 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego

5.Korespondencja zrealizowana w sprawach :

60 – urodzeń

8 – małżeństw

32 – zgonów

5 – konsularnych

Wydział Spraw Obywatelskich

·        przygotowano  całą  dokumentację  związaną  z  przeprowadzeniem  z  dniem 

1 października 2008r. rejestracji przedpoborowych,

·        przyjęto  z  odwołania  1  decyzję  Wojewody  Śląskiego,  którą  utrzymano  w  mocy 

decyzję Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry  w sprawie wymeldowania osoby z pobytu 

stałego,

·        wszczęto  ogółem  11  postępowań  w  tym  9  w  sprawach  meldunkowych  i  2 

w sprawach objętych przepisami ustawy o powszechnym obowiązku obrony RP, 

·        wydano  ogółem  13  decyzji,  w  tym  7  w  sprawach  meldunkowych,  6  w  oparciu 

o ustawę o powszechnym obowiązku obrony RP,

·        przyjęto  178 wniosków o  wydanie dowodu osobistego i  wydano z produkcji  191 

dowody  osobiste  oraz  dla  wydanych  dowodów przesłano  do  Urzędu  Skarbowego 
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przyjęte zgłoszenia aktualizacyjne NIP,

·        objęto 12 osób pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego,

·        przyjęto 162 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego, 294 zgłoszeń o zmianach 

miejsca pobytu stałego,

·        zameldowano 42 noworodki łącznie z wystąpieniem dla nich o nadanie numerów 

ewidencyjnych PESEL,  wymeldowano z pobytu stałego z powodu zgonu  28 osób  

i wprowadzono dla 103 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/,

·        wydano  155  zaświadczeń  w  oparciu  o  przepisy  ustawy  o  ewidencji  ludności 

i dowodach osobistych,

·        przyjęto 81 wniosków o udostępnienie danych osobowych.

Straż Miejska:

W  okresie  sprawozdawczym  Straż  Miejska  przeprowadziła  248  interwencji  w  tym  69 

w wyniku zgłoszeń mieszkańców. Interwencje dotyczyły głównie:

·        reagowania w przypadkach naruszenia Ustawy lub Regulaminu utrzymania czystości 

i porządku w obrębie nieruchomości,

·        reagowania  w  przypadkach  spożywania  alkoholu  w  miejscach  publicznych 

(w ramach prewencyjnych kontroli miejsc w których najczęściej dochodzi do tego typu 

zachowań),

·        egzekwowania  łamania  przez  kierowców  i  pieszych  przepisów  prawa  o  ruchu 

drogowym na newralgicznych ulicach w centrum miasta

·        egzekwowania  obowiązku  poddanie  psów  ochronnemu  szczepieniu  przeciwko 

wściekliźnie zgodnie z art.  56 Ustawy z dnia 11 marca 2004 r. o ochronie zdrowia 

zwierząt oraz zwalczeniu chorób zakaźnych zwierząt.

Nałożono 58 mandatów na kwotę 5 500,00 z następujących wykroczeń:

·        przeciwko bezpieczeństwu osób i mienia (art. 77KW)

·        przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji (art. 90, 92  §  1, 97KW)

·        przeciwko obyczajności (art. 141 KW)

·        przeciwko urządzeniom użytku publicznego (art. 145 KW)

·        przeciwko ustawie o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 

(art. 431 ust.1)
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W tym okresie odbyło się 25 służb z Policją:

·          8 z funkcjonariuszami wydziału prewencji

·          3 z funkcjonariuszami rewiru dzielnicowych

·          14 z funkcjonariuszami sekcji ruchu drogowego

Wydział Zarządzania Kryzysowego:

w zakresie obrony cywilnej:

- bieżąca realizacja zadań określonych w Wytycznych Burmistrza Miasta na 2008r.,

- aktualizacja „Planów Obrony Cywilnej Urzędu Miejskiego . . . .”, placówek oświatowychi 

podmiotów gospodarczych”,

- uzgadnianie nowej edycji „Planów działania zakładowych FOC”,

- opracowanie „Planu szkolenia kursowego dla pracowników podmiotów gospodarczych 

i instytucji  realizujących zadania OC na 2009r.

- przygotowanie nowej edycji „Planu Obrony Cywilnej Miasta . . .”.

w zakresie spraw obronnych:

·opracowanie „Planu szkolenia obronnego pracowników UM na 2009 rok”,

·opracowanie  „Planu  kontroli  realizacji  zadań  obronnych  przez  komórki  organizacyjne 

Urzędu Miejskiego”,

·udział pracownika realizującego zadania obronne w szkoleniu organizowanym przez Śl. 

UW – WBiZK Katowice (11÷12.09.2008r.)

w ramach zarządzania kryzysowego:

·konsultacje i uzgodnienia do opracowywanego Planu Reagowania Kryzysowego Miasta 

Tarnowskie Góry, 

·uzgadnianie „Planów przyjęcia ewakuowanej ludności” tarnogórskich szkół,

·monitorowanie zagrożeń, zdarzeń nadzwyczajnych i innych sytuacji kryzysowych,

·bieżące realizowanie zadań  Wydziału,

·przygotowanie  umów  na  udzielenie  pomocy  finansowej  dla  gmin  Herby  i  Koszęcin 

poszkodowanych w wyniku przejścia trąby powietrznej.

w zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:
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-  zakup  i  przekazanie  elementów  odblaskowych  uczniom  tarnogórskich  szkół 

podstawowych  w ramach programu „Bezpieczne Wspólnoty” -  „Bezpieczna droga  do 

szkoły”, „Rowerem Bezpiecznie  do Celu”.

w zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:

I. bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych,

II.  koordynowanie  z  ramienia  Burmistrza  Miasta  procesem  bezpieczeństwa  podczas 

imprezy „Gwarki Tarnogórskie 2008r.”.

w zakresie OSP:

I. bieżące finansowanie działalności OSP,

II.  wybór  dostawcy  i  zakup  węży tłocznych  dla  Ochotniczej  Straży Pożarnej  „Florian” 

w Strzybnicy.

 

Biuro Zamówień Publicznych

Wszczęte postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o   wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – 

dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

● Zimowe utrzymanie dróg,
● Przebudowa placu zabaw przy ul. Sobieskiego – etap II,
● Budowa i uzupełnienie oświetlenia 8 ulic na terenie Tarnowskich Gór,
● Zagospodarowanie Skweru przy ul. Witosa, ks. Renka, Spokojnej w Tarnowskich 

Górach.

Ogłoszony został konkurs na:

Opracowanie koncepcji  architektoniczno-funkcjonalnej budowy zespołu mieszkaniowego 

w rejonie ul. Andersa w Tarnowskich Górach.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – 

dla dostaw lub usług  i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

·        Remont budynku sportowego TS Gwarek,

·        Wykonanie remontu elewacji budynku Urzędu Miejskiego  przy ul. Sienkiewicza 2 
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w Tarnowskich Górach,

·        Wykonanie remontu budynku komunalnego przy ul. Grzybowej 211,

·        Dowożenie uczniów niepełnosprawnych na zajęcia  szkolne,

·        Dowożenie  dziecka  specjalnej  troski  na  zajęcia  do  Ośrodka  Rehabilitacyjno-

Edukacyjno-Wychowawczego w Bytomiu,

·        Wykonanie  remontu  drogi  polnej  stanowiącej  przedłużenie  ul.  Brzozowej 

w Tarnowskich Górach,

·        Przebudowa kotłowni olejowej na gazową  Pałacu w Rybnej,

·        Budowa boiska wielofunkcyjnego przy Gimnazjum Publicznym Nr 2 w Tarnowskich 

Górach,

·        Dostawa sprzętu komputerowego, oprogramowania i  modernizacja serwerowi dla 

potrzeb Urzędu Miejskiego, 

·        budowa  bieżni  i  skoczni  w  dal  wraz  z  rozbiegiem  przy  Gimnazjum  Nr  4 

w Tarnowskich Górach,

·        Wykonanie  projektu  uzupełnienia  oświetlenia  ulic  Opatowieckiej,  Sielanka, 

Kopalnianej  i  Królowej  Jadwigi  oraz  projektu  budowy  oświetlenia  ulic  Płuczki 

i Równoległej w Tarnowskich Górach.

Postępowania unieważnione:

Wykonanie opracowań geodezyjnych i kartograficznych.

Biuro Informatyki

·        Bieżące utrzymanie i konserwacja sieci teleinformatycznej Urzędu Miejskiego.

·        Zainstalowanie  serwera  backup  z  2  TB  pojemności  z  przeznaczeniem  na 

archiwizację danych Urzędu Miejskiego.

·        Uaktualnienie instrukcji bezpieczeństwa w zakresie ochrony danych osobowych. 

·       Realizacja  prac  związanych  z  projektem  „Silesia-Net”  -  rozmowy  z  Urzędem 

Marszałkowskim w związku z oddzielną realizacją projektu przez gminy Tarnowskie 

Góry, Radzionków i Kalety.

·       Pozytywne  rozstrzygnięcie  przetargu  na  częstotliwość  3.600-3.800  Mhz  wraz 

z gminami partnerskimi.

·       Uruchomieniem  darmowego  bezprzewodowego  internetu  na  płycie  rynku 

tarnogórskiego.
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·        Modernizacja serwerowni. 

·        Modernizacja systemów finansowych.

·        Aktualizacja dokumentacji związanej z ustawą o ochronie informacji niejawnych.

·        Prowadzenie rozmów z firmami informatycznymi w zakresie ewentualnego zakupu 

systemu Kadrowo-Płacowego.

·       Zgłoszenie  zbiorów  do  Generalnego  Inspektora  Ochrony  Danych  Osobowych. 

Prowadzenie korespondencji z GIODO.

Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY poinformował, że zwrócił  się do niego na piśmie były 

Poseł na Sejm RP Stanisław DULIAS z prośbą o zabranie głosu na sesji Rady Miejskiej. 

Ponadto: „Informacja w sprawie mojego oświadczenia lustracyjnego wpłynęła nie na moje 

ręce,  tylko  do  Urzędu  Miejskiego,  na  ręce  mojego  ówczesnego  zastępcy  Franciszka 

NOWAKA.  Chciałem  powiedzieć,  że  Pani  Kierownik  DUDEK  bardzo  dobrze  prowadzi 

Biuro  Rady  i  nie  zdarzyło  się  podczas  mojej  kadencji,  żeby  jakieś  sprawy  były 

niezałatwione.  Mojego oświadczenia nie  ma w rejestrze,  w związku z tym złożyłem je 

ponownie. Myślę, że ta informacja jest wyczerpująca”

Radny Jarosław ŚLEPACZUK: „przypuszczam że Pan Burmistrz nie złośliwie, zresztą nie 

po raz pierwszy próbuje w stosunku do mojej osoby podać dane, które bardzo różnią się 

od rzeczywistości. Pamiętam co mówiłem na sesji i jakie informacje przekazałem prasie. 

Ja do Pana Burmistrza nigdy nie przejawiałem zaufania, jeżeli chodzi o ten projekt uchwa-

ły. Nie rozumiem żalu Pana Burmistrza do mojej osoby, skoro wiedział, jakie jest moje sta-

nowisko w tej sprawie”.

Pan Stanisław DULIAS: „W ubiegłym roku, z tej mównicy wypowiadałem się, a temat nie-

szczęsnych bloków nr 55 i 57 na Osadzie Jana”. W dalszej części wypowiedzi Pan Dulias 

przeczytał pismo, które otrzymał od Z-cy Burmistrza Miasta Piotra SKRABACZEWSKIE-

GO, zawierające informacje o przeprowadzonych remontach oraz o tym, że wyżej wymie-

nione bloki nie są gotowe do sprzedaży. „Mam prośbę – stwórzcie kilkuosobowy zespół, 

żeby zbadał w jakich warunkach żyją tam mieszkańcy. Mam nadzieję, że uda się to zatrzy-

mać w ramach miasta. Mieszkańcy płacą czynsze, to są  jedyne bloki, przy których nic się 

nie robi. Kilka napraw, które podobno wykonano, zostały tak obliczone, że można przy-

puszczać, że ich koszty są wysoko naciągnięte. Pomijam dziury, że nie ma tam dojazdu, 

są tam blokowane samochody. Ktoś odbierał roboty energetyczne, dlaczego nie ma oceny 
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tych prac. Ja się zwrócę do Pana Burmistrza, dlaczego tak jest? Sprawa parkingu – dosta-

liśmy pisma, że parking będzie utworzony w 2007 roku. Konsultacje projektu były, wszyst-

ko było, a parkingu jak nie było tak nie ma. Mam nadzieję, że Pana Burmistrza poruszy, to 

co powiedziałem. Proszę o powołanie zespołu, z którym będzie można się kontaktować 

w tej sprawie”.

Z-ca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI wyjaśnił, że Gmina Tarnowskie Góry 

ma 140 budynków komunalnych, a budynki na Osadzie Jana to tylko 2 z tych 140. „Jeżeli 

chodzi o fakty, to te 2 budynki są przygotowywane do sprzedaży - jest robiona dokumenta-

cja. Będzie wycena. Najemcy będą kupować lokale  z dużą bonifikatą, dlatego Gmina nie 

będzie robić średnich ani kapitalnych remontów. Albo Państwo chcecie być właścicielami, 

albo wykonujemy tam remonty. Nie będziemy także budować tam parkingu. Tyle, na ile 

w tej chwili budżet pozwala, na tyle tych remontów robimy. Cały czas czynsze są na niskim 

poziomie. Była podwyżka czynszów, nie dlatego, że Burmistrz chciał, tylko dlatego, żeby 

były środki na te remonty”.

Pan Stanisław DULIAS „Nie przyjmujemy tego, że nic nie będzie tam robione. Zapraszam 

Burmistrza, pojedziemy razem w dowolnej chwili i rozwiążemy wspólnie ten problem”.

Ad. 5
Kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia lustracyj-

nego kandydata na radnego Rady Miejskiej.

Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY poinformował, że do przedmiotowego projektu uchwa-

ły wprowadził autopoprawkę, po otrzymaniu interpretacji od Radców Prawnych „Po frag-

mencie Rada Miejska stwierdza umieścić zapis  kandydatka na Radnego złożyła oświad-

czenie lustracyjne”.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK  poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Przystąpiono do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie przyjęcia oświadczenia 

lustracyjnego kandydata na radnego Rady Miejskiej wraz z autopoprawką.

„Za” głosowało - 14 Radnych, „przeciw” - 0 Radnych, „wstrzymało się” - 0 Radnych.

Rada Miejska przyjęła  Uchwałę Nr    XXX/317/2008    w sprawie  przyjęcia oświadczenia 
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lustracyjnego kandydata na radnego Rady Miejskiej wraz z autopoprawką.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6 
Kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie wstąpienia kandydata z tej samej 

listy w związku z wygaśnięciem mandatu.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK  poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Przystąpiono do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie wstąpienia kandydata 

z tej samej listy w związku z wygaśnięciem mandatu.

„Za” głosowało - 16 Radnych, „przeciw” - 0 Radnych, „wstrzymało się” - 0 Radnych.

Rada Miejska  przyjęła  Uchwałę  Nr    XXX/318/2008    w  sprawie  wstąpienia  kandydata 
z tej samej listy w związku z wygaśnięciem mandatu.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY odczytał Rotę i przyjął ślubowanie Radnej Małgorzaty 

KOCOT.

Ad. 7
Kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowego 

Komisji OCHRONY ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH. 

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK  poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY poprosił o zgłaszanie kandydatur.

Radny Łukasz GARUS zgłosił kandydaturę Radnej Małgorzaty KOCOT.

Radna Małgorzata KOCOT zgodziła się na członkostwo w Komisji OCHRONY ŚRODO-

29



WISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH. 

Przystąpiono do procedury głosowania projektu uchwały w sprawie uzupełnienia składu 

osobowego  Komisji OCHRONY ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH. 

„Za” głosowało - 16 Radnych, „przeciw” - 0 Radnych, „wstrzymało się” - 0 Radnych.

Rada Miejska przyjęła Uchwałę Nr   XXX/319/2008   w sprawie uzupełnienia składu oso-
bowego  Komisji OCHRONY ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH. 
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 8
Kolejnym punktem porządku obrad jest Informacja Burmistrza Miasta o przebiegu wykona-

nia budżetu miasta Tarnowskie Góry za I półrocze 2008 rok.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja na posiedzeniu zapoznała się z pozytywną opinią RIO w Katowicach dotyczą-

cą Sprawozdania z wykonania budżetu na I półrocze 2008r. Burmistrza Miasta.

Przewodniczący Komisji REWIZYJNEJ Krzysztof SZNAJDER poinformował, że Komi-

sja  po  wysłuchaniu  Naczelników  wydziałów  merytorycznych  oraz  Burmistrza  Miasta 

i Skarbnika Miasta, pozytywnie zaopiniowała Informacje Burmistrza Miasta o wykona-
niu budżetu za I półrocze 2008r.

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO  przedstawiła pozytywną opinię RIO w Katowicach 

dotyczącą Sprawozdania Burmistrza Miasta z wykonania budżetu na I półrocze 2008r.

Ad. 9 
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale bu-

dżetowej.

Skarbnik  Miasta  Janina  NAMYSŁO  przedstawiła  przedmiotowy projekt  uchwały wraz 

z autopoprawką.

Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY ogłosił 30 minutową przerwę w związku z nową auto-

poprawką  i  poprosił  o  zorganizowanie  posiedzenia  Komisji  BUDŻETU  I  FINANSÓW 

w celu jej zaopiniowania.
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Po przerwie:
Przewodniczący  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  że  przedmiotowy  projekt  uchwały 

przedstawił  Burmistrz  Miasta,  a  następnie  poprosił  o  opinię  w przedmiotowej  sprawie 

Przewodniczącego Komisji BUDŻETU i FINANSÓW.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że  odbyło  sie  posiedzenie  Komisji,  na  którym  wyjaśniono  sprawę  320  000zł 

przeznaczonych  na  wykonanie  wodociągu  przy  ulicy  Kolejowej.  „Pojawiły  się  pewne 

wątpliwości, które dotyczyły tego, że w tym roku prawdopodobnie nie wykonamy, a jeżeli 

nawet  wykonamy,  to  płatności  będą  realizowane  w  przyszłym  roku.  Ponadto  istnieje 

jeszcze  możliwość  uzyskania  środków  zewnętrznych.  Możliwe,  że  w  części  PWiK 

sfinansuje część przedsięwzięcia.  Dlatego też Komisja  wnioskuje do Rady o to,  żeby 

zdjąć to zadanie z uchwały budżetowej, niemniej jednak nie przeznaczyć tych pieniędzy 

na inne cele, tylko zostawić na tym zadaniu i myślę, że w projekcie budżetu to zadanie 

wystąpi jako zadanie przyszłoroczne. Kolejny wniosek zgłosił Burmistrz na posiedzeniu, 

chodzi tutaj o przeniesienie pewnych środków, poproszę Panią Skarbnik o przedstawienie 

tych wniosków i informuję, że Komisja pozytywnie zaopiniowała propozycje Burmistrza”.

Przewodniczący  Komisji  BUDŻETU  I  FINANSÓW  Kazimierz  SZCZERBA 
poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  wraz 
z autopoprawką.

Burmistrz Miasta Tarnowskie Góry Arkadiusz CZECH  poinformował,  że przed sesją 

wpłynęły do niego dwa pisma i poprosił, aby Rada przyjęła je wraz z autopoprawką do 

projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej, mianowicie: „W związku z tym, 

że  zabrakło  środków na realizację  propozycji  Rady,  tj.  na  remont  chodnika  przy ulicy 

Andersa  30.000zł,  oraz  na  remont  ulicy  Kolejarzy  kwoty  20.000zł,  proponujemy,  aby 

z zadania inwestycyjnego projekt budowy ul. Nowa i ul. Szarych Szeregów przeznaczyć 

kwotę 50.000zł na te cele. Proponujemy także, aby przeznaczyć kwotę 12.900zł na zakup 

fotografii przez Muzeum Tarnogórskie”.

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK  poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały wraz z autopoprawką.
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Dyskusja:
Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Sowice Janusz ŚNIETKA przedstawił stanowisko 

Rady Dzielnicy Sowice. „W związku z planowaną inwestycją – budowa wodociągu ulicy 

Kolejowej  mamy  pytanie,  dlaczego  podaje  się  koszt  w  wysokości  450  000zł,  jeśli 

w rzeczywistości jest to ok 405 000zł? Dlaczego nowa aktualizacja projektu, to są nowe 

koszty?  Proponuje  przegłosowanie  tej  inwestycji,  może  być  ona  przeprowadzona 

dwuetapowo. Prosiłbym Pana Przewodniczącego, który był na spotkaniu z mieszkańcami, 

którego  stanowisko  było  konkretne  i  powiedział,  że  ta  inwestycja  będzie  wykonana. 

Prosiłbym  na  piśmie  wyjaśnić,  dlaczego  w  tym  roku  inwestycja  nie  może  być 

zrealizowana?”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  poinformował, że faktycznie był  na 

zebraniu  z  mieszkańcami,  a  problem  jest  złożony.  „Trzeba  się  zastanowić,  czy 

wydatkować  całą  kwotę  na  budowę  tego  wodociągu,  czy  tylko  część  i  pozostawić 

rozpoczętą inwestycję w nieskończoność? Wymagana jest pełna procedura przetargowa, 

jeżeli  wyłoni  się  wykonawca,  to  ja  wątpię,  że  jeszcze  w  tym  roku  jest  szansa  na 

rozpoczęcie tej inwestycji. Zastanawiam się, czy nie lepiej przenieść tą inwestycję na 2009 

rok  i  w tym czasie  prowadzić  rozmowy z PWiK.  To  ma tyle  kosztować,  gdyż  została 

zmieniona trasa. Wodociąg jest przeznaczony dla całej przyszłej koloni. Ponadto dostałem 

pismo  od  Przewodniczącego  Zarządu  Dzielnicy  z  prośbą  o  zakup  sprzętu 

nagłaśniającego. Na Komisji Burmistrz obiecał, że przekaże z rezerwy budżetowej  środki 

dla Szkoły Podstawowej w Sowicach”.

Radny Krzysztof SZNAJDER wyjaśnił, że Gmina podpisała umowę z PWiK, dotyczącą 

sprzedaży Przdsiębiorstwa.  Wspomniał,  że  PWiK ma plan  inwestycyjny,  w którym nie 

zaplanowano większych inwestycji na 2008 rok. „Podjęliśmy decyzję o budowie wodociągu 

przy  ulicy  Kolejowej,  zabezpieczyliśmy  kwotę  110  000zł.  Natomiast  po  wykonaniu 

dokumentacji projektowej, nie widzieliśmy jej do dnia dzisiejszego. Kwota 430 000zł to są 

ogromne pieniądze. PWiK ma również pewne zobowiązania w stosunku do mieszkańców 

Gminy. Najwyższa pora na rozmowy z Przedsiębiorstwem Wodociągów I Kanalizacji, aby 

wyłożył  środki  na  te  zadania.  Uważam,  że  decyzja  podjęta  przez  Komisję,  na  dzień 

dzisiejszy jest dobra. PWiK powinno być główną stoną finansująca to zadanie”.

Radny Łukasz GARUS poinformował, że jego zdaniem prywatny podmiot jakim jest PWiK 

powinien  wybudować część wodociągów.  „(...)  Należy rozwiązać problem zaopatrzenia 

w wodę.  Niech  PWiK  podstawi  beczkowozy  dla  mieszkańców.  Po  to  mamy  miesiąc 
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opóźnienia, żeby z Przedsiębiorstwem rozmawiać”.

Radny Kazimierz SZCZERBA oznajmił, że jeżeli inwestycja rozpocznie się w przyszłym 

roku,  to  możliwe,  że  uda  się  uzyskać  środki  zewnętrzne.  „Drugą  kwestią  są  sprawy 

społeczne  –  czy  do  końca  rozważyliśmy  ten  problem  społeczny?  Skoro  są  pewne 

wątpliwości, dotyczące tego, czy dofinansowanie możemy otrzymać, to może jeszcze raz 

odbyć  krótkie  spotkanie  koalicji.  Może jednak  lepiej  zacząć tą  inwestycję  teraz,  skoro 

Burmistrz obiecuje, że ta inwestycja do końca roku może być zrealizowana. Jest to pewien 

dylemat. Zgłaszam wniosek formalny o 15 minut przerwy, w celu zebrania koalicji”.

Radny Marek JAWORSKI stwierdził, że ma wątpliwości dotyczące przedmiotowej sprawy, 

szczególnie,  że  ludzie  kupujący  działki  wiedzieli,  że  nie  ma  tam  pociągniętej  sieci 

wodociągowej i  zdecydowali  się na budowę studni.  „Wiedząc, że w innych Dzielnicach 

istnieje problem skażonej wody, można domniemywać, że również w tej Dzielnicy pojawi 

się podobny problem. Mamy problem z tym, kto ma to zadanie wykonać. Z jednej strony 

istnieje ustawowy obowiązek Gminy, a zdrugiej względy ekonomiczne. Przedsiębiorstwo 

powinno pozyskiwać klientów. Należy się zastanowić, czy jesteśmy w stanie wykonać to 

zadanie  do  końca  roku,  jeżeli  dojdziemy do  takiego  wniosku,  to  powinni  to  Państwo 

uwzględnić. Jeżeli udałoby się doprowadzić do pojednania z Przedsiębiorstwem, to mogą 

być  Państwo  świadomi,  że  200.000zł  idzie  wygospodarować  na  inne  cele,  min. 

utwardzenia drogi. Nie zapominajcie, o tym Państwo, że sami wybraliście taką, a nie inną 

lokalizację.  Staramy  się  Państwa  rozumieć,  ale  staramy  się  także  pozyskać  środki 

z PWiK.  Jeżeli  chodzi  o  zakup  ekspozycji  fotografii  –  czy  my  mamy  możliwość  jej 

wyeksponowania? Nie neguje potrzeby, ale czy za tym nie będzie konieczności rozbudowy 

powierzchni  wystawowej  muzeum?  Trzecie  pytanie  dotyczy  przeniesienia  środków 

z budowy boiska przy Szkołe Podstawowej Nr 10 w Tarnowskich Górach na budowę przy 

Szkole Podstawowej Nr 4. Doczytałem, że część tych pieniędzy ma być przeznaczona na 

budowę chodnika, czy utwardzenia wokół bieżni. Czy tam nie powinno się wykorzystać 

sztucznej nawierzchni, np. trawy, która jest najbardziej bezpieczna?”.

Przystąpiono  do  procedury  głosowania  nad  wnioskiem  o  15  minut  przerwy 
w obradach. 
„Za” wnioskiem głosowało – 17 Radnych, „przeciw” - 0, „wstrzymał się” - 1 Radny.

Wniosek został przyjęty przez Radę Miejską i Przewodniczący ogłosił 15 minutową 
przerwę.

33



Przewodniczący Piotr SZCZĘSNY wznowił obrady po przerwie.

Radny Franciszek NOWAK złożył wniosek o przedłużenie dyskusji.
„Za” wnioskiem głosowało – 6 Radnych, „przeciw” - 11, „wstrzymał się” - 1 Radny.

Wniosek nie został przyjęty przez Radę Miejską. 

Radny Kazimierz SZCZERBA poinformował, że w czasie przerwy w obradach odbyło się 

posiedzenie  Komisji  BUDŻETU  I  FINANSÓW,  na  którym  pozytywnie  zaopiniowano 

wniosek o zdjęcie zadania inwestycyjnego pod nazwą „Budowa sieci wodociągowej 
przy ulicy Kolejowej”.

Przewodniczący  Piotr  SZCZĘSNY  przystąpił  do  procedury  głosowania  nad 
przedstawionym wnioskiem.
„Za” głosowało – 10 Radnych, „przeciw” - 8 Radnych,  „wstrzymało się” - 0 Radnych.

Wniosek o  zdjęcie  zadania  pod  nazwą  „Budowa  sieci  wodociągowej  przy  ulicy 
Kolejowej” został pozytywnie zaopiniowany przez Radę Miejską.

Kolejne  wnioski  przedstawiła  Skarbnik  Miasta  Janina  NAMYSŁO: „Wniosek MZUiM 
o przeniesienie kwoty 50 000zł z zadania  budowa ulic Nowa, Szarych Szeregów – 

dokumentacja projektowa z  przeznaczeniem na remont chodnika przy ulicy Gen. 
Andersa w kwocie 30 000zł oraz 20 000zł na budowę ulicy Kolejarzy”.

Przewodniczący  Piotr  SZCZĘSNY  przystąpił  do  procedury  głosowania  nad 

przedstawionym wnioskiem.

„Za” głosowało – 18 Radnych, „przeciw” - 0 Radnych, „wstrzymało się” - 0 Radnych.

Wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez Radę Miejską.

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO: „Wniosek Wydziału Kultury i Promocji Miasta na 
zwiększenie  kwoty  dla  Muzeum  na  zakup  negatywów  fotografii  Zofii  RYDET 
wykonanych  podczas  Tarnogórskich  Dni  Gwarków  w  latach  1965,  1966  i  1973 
w związku z jubileuszem 50-lecia Muzeum w Tarnowskich Górach. 
„Za” głosowało – 18 Radnych, „przeciw” - 0 Radnych, „wstrzymało się” - 0 Radnych.

Wniosek został pozytywnie zaopiniowany przez Radę Miejską.

34



Skarbnik  Miasta  Janina NAMYSŁO poinformowała,  że  w związku  z przyjętymi  przez 

Radę Miejską wnioskami należy w autopoprawce wprowadzić zmiany. 

Radny  Franciszek  NOWAK  zgłosił  wniosek  o  przedłużenie  dyskusji  oraz  zwrócił 

uwagę  na  fakt,  że  Radny  Marek  JAWORSKI  nie  otrzymał  od  Burmistrza  Miasta 

odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodniczący  Piotr  SZCZĘSNY  przystąpił  do  procedury  głosowania  nad 

przedstawionym wnioskiem Radnego Franciszka NOWAK. 
„Za” głosowało -8 Radnych, „przeciw” - 9 Radnych, „wstrzymał się” - 1 Radny.

Wniosek nie zyskał akceptacji Rady Miejskiej.

Z-ca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI  udzielił odpowiedzi na zadane przez 

Radnego Marka JAWORSKIEGO pytania. „Jeżeli chodzi o Muzeum – myślimy o czasowej 

wystawie. Dodatkowo chcemy rozszerzyć ekspozycję Muzeum o Pałac w Rybnej. Mamy 

także pomysł, żeby dawne więzienie przy ul. Górniczej stopniowo wyremontować i tam 

udostępnić powierzchnie pod ekspozycję. Jeżeli chodzi o boisko – będą szerokie pasy 

pokryte  poliuretanem,  a  zwieńczeniem  tej  konstrukcji  będa  brukowane  chodniki.  Nie 

powinno  to  kolidować,  ale  gdyby  się  tak  okazało,  to  spróbujemy  w  trakcie  realizacji 

pomyśleć o jakiejś sztucznej nawierzchni. Jeżeli chodzi o nawierzchnie Skate Parku, to 

ona jest celowo śliska, dlatego, że przy normalnej powierzchni betonowej niebezpieczne 

są obtarcia i inne urazy. Trudno mi powiedzieć coś na temat zadaszenia tego obiektu”.

Przystąpiono do procedury głosowania nad projektem uchwały w  sprawie zmian 
w uchwale  budżetowej  wraz  z  autopoprawką  i  wnioskami  Komisji  BUDŻETU 
I FINANSÓW.
„Za” głosowało - 18 Radnych, „przeciw” - 0 Radnych, „wstrzymało się” - 0 Radnych.

Rada  Miejska  przyjęła  Uchwałę  Nr    XXX/320/2008    w  sprawie  zmiany  w  uchwale 
budżetowej na 2008 rok.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Radny Jarosław ŚLEPACZUK zgłosił wniosek o ogłoszenie godzinnej przerwy. 
Wniosek został przyjęty przez Radę Miejską bezwględną większością głosów. 

Przewodniczący ogłosił godzinną przerwę w obradach sesji.
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Po przerwie:

Ad.10

Kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr LXV/559/2006 

Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 6 września 2006 roku w sprawie stypendium 

sportowego Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry dla  zawodników osiągających wysokie 

wyniki  sportowe  w  międzynarodowym  współzawodnictwie  sportowym  lub  w  krajowym 

współzawodnictwie sportowym. 

Naczelnik Wydziału Edukacji,  Sportu i  Turystyki Mieczysław ORGACKI przedstawił 

przedmiotowy projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINASNÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, równocześnie zapytał, czy projekt 

uchwały odnosi się również do osób niepełnosprawnych?

Przewodniczący  KOMISJI  EDUKACJI  KULTURY  I  SPORTU  Marek  JAWORSKI 
wyjaśnił: „Na ostatnim posiedzeniu Komisja złożyła jeden wniosek, dotyczący § 5 pkt 4 

mówiącego  o  tym,  że  wnioski  należy  składać  do  15  października  każdego  roku 

kalendarzowego poprzedzającego rok, którego wniosek o stypendium dotyczy.

W  szczególnie  uzasadnionych przypadkach wniosek może być złożony w późniejszym 

terminie, nie później niż 3 dni przed pierwszym posiedzeniem Komisji  ds. Stypendium. 

Panie  Burmistrzu,  starajmy  się  w  tych  naszych  uchwałach  dotyczących  regulaminów 

stosować jednobrzmiące zapisy, które wskazują konkretny jeden termin. Wydłużmy termin 

albo do końca roku, albo do 15 grudnia i dajmy wszystkim konkretną informację, że do 

tego terminu można te  wnioski  składać.  Unikniemy wtedy sytuacji,  gdy jeden wniosek 

zostanie  przyjęty,  a  inny  odrzucony.  Dlatego  proponowaliśmy,  aby  termin  składania 

wniosków przedłużyć do 15 grudnia. Mamy Radę Sportu, która powinna tego typu projekty 

opiniować, ona w tym celu została powołana. Wniosek Komisji  nie został zapionowany 

przez Radę Sportu”.

Odpowiedzi udzielił  Z-ca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: “Analizowaliśmy 

te  przepisy  i  uważamy  z  pełną  odpowiedzialnością,  że  każdy  wniosek  osoby 

niepełnosprawnej,  która  osiąga  wyniki  będzie  rozpatrywany.  Naszym  zdaniem  nie  ma 

potrzeby  wyszczególniania  tej  kategorii,  ponieważ  jest  to  uznawane  jako  normalne 

uprawianie sportu. Druga kwestia – data 15 października jest tak pomyślana, aby móc 
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przewidzieć wydatki na ten cel w budżecie roku następnego. Dla sytuacji nadzwyczajnych, 

jednostkowych przypadków do 15 grudnia jest uzasadnione”.

Dyskusja:

Radny Marek JAWORSKI nie zgodził się z opinią Z-cy Burmistrza, że kluczowe znaczenie 

ma tu argument planowania wydatków. Stwierdził, że ściśle określony termin jest zasadny.

Z-ca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI wyjaśnił, że jeżeli nowa Uchwała

w sprawie stypendium sportowego nie zostanie uchwalona, to dalej będzie obowiązywała 

stara, wyznaczająca jeden termin, a mianowicie 15 października, a następna sesja będzie 

29 października.

Radny Marek JAWORSKI ponownie wyraził swoją opinię, że ściśle określony termin jest 

jedynym,  słusznym  wyjściem  z  sytuacji,  jednak  zgodził  się  na  wycofanie  wniosku 

zgłoszonego  na  posiedzeniu  Komisji,  dlatego  zwrócił  się  do  obecnych  na  sali  obrad 

członków Komisji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU, aby przyjęli, że głosowanie odbyło 

się nad projektem bez zmian. 

Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI przyznał, że ma podobne wątpliwości jak Radny JAWORSKI 

oraz,  że  popiera  wniosek  złożony  przez  Radnego  WRZASK  o  rozszerzenie  treści 

przedmiotowego  projektu  uchwały  o  zapisy  dotyczące  osób  niepełnosprawnych. 

Następnie złożył wniosek “Proponuję, aby ten zapis znalazł się w projekcie uchwały”.

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK stwierdziła, że zadaniem Rady Miejskiej jest precyzyjne 

formułowanie  zapisów  uchwał,  tak  żeby  uniknąć  wątpliwości  przy  ich  stosowaniu. 

“Uważam, że sprecyzowanie tych kryteriów jest  jak najbardziej  zasadny,  gdyż Igrzyska 

Olimpijskie, nie są równoznaczne z Paraolimpiadą”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY skierował pytanie do Z-cy Burmistrza, 

czy ewentualnie zgadza sie na dopisanie w § 2 pkt 6 “Paraolimpiada”?

Odpowiada Z-ca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: “W proponowanym przez 

Burmistrza projekcie uchwały była wyznaczona jedna data – 15 październiaka. To Rada 

Sportu  apelowała  o  to,  żeby  zmienić  i  uwzględnić  to  przedłużenie  w  szczególnie 
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uzasadnionych przypadkach do 15 grudnia. Jeśli chodzi o osoby niepełnosprawne - ja się 

nie  zgadzam  z  tym.  My  analizując  to  uważamy,  że  właśnie  wymieniając  osoby 

niepełnosprawne  doszłoby  do  dyskryminacji.  To,  że  potocznie  nazywamy  Igrzyska 

Olimipisjkie  Paraolimpiadą  jest  niestosowne,  bo  to  są  normalne  zawody  sportowe 

organizowane pod kątem tych osób”.

Radny Krzysztof  ŁOZIŃSKI nie  zgodził  się  z  opinią  Z-cy  Burmistrza  i  wycofał  swój 

wniosek dotyczący zapisu dotyczącego osób niepełnosprawnych.

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK (ad vocem) poparła stanowisko wyrażone przez Radnego 

ŁOZIŃSKIEGO. 

Po  wyczerpaniu  głosów  w  dyskusji  przystąpiono  do  procedury  głosowania  projektu 

uchwały 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Rada Miejska przyjęła Uchwałę   Nr XXX/321/200   w sprawie 
zmiany uchwały Nr XLV/595/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 6 
września  2006  roku  w  sprawie  stypendium  sportowego  Burmistrza Miasta 
Tarnowskie  Góry  dla  zawodników  osiągających  wysokie  wyniki  sportowe 
w międzynarodowym  współzawodnictwie  sportowym  lub  w  krajowym 
współzawodnictwie sportowym.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.11
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie  zmiany Regulaminu 

utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  Gminy  Tarnowskie  Góry  wprowadzonego 

uchwałą Nr IV/28/2006 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 20 grudnia 2006r.

Projekt  uchwały przedstawił  Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Miejskiej  Antoni 
ZIENTKOWSKI. 

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINASNÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały.
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Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK  poinformował,  że  Komisja  pozytywnie  zaopiniowała  przedmiotowy  projekt 

uchwały.

Dyskusja:

Radny Jarosław ŚLEPACZUK wyraził swoje zdanie na temat zamieszczenia w projekcie 

uchwały zapisu dotyczącego pojemności pojemników na odpady przypadających na osoby 

„zameldowane”.  Radny  przypomniał,  że  od  1  stycznia  2009r.  ma  przestać  istnieć 

obowiązek meldunkowy na terenie RP i w związku z tym automatycznie zmieni się treść 

przedstawianego projektu uchwały.

Odpowiada  Z-ca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI:  „W  czasie  tworzenia 

projektu uchwały obowiązuje stan prawny, zobowiązujący do potwierdzenia pobytu stałego 

lub czasowego, więc myślę, że zapis dotyczący zameldowania jest właściwy. Dużo mówi 

się o zmianach przepisów prawnych”.

Przystąpiono do procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało - 20 Radnych, przeciw - 0 Radnych, wstrzymało 

się - 0 Radnych. Rada Miejska przyjęła  Uchwałę Nr XXX/322/2008 w sprawie zmiany 
Regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku na  terenie  Gminy Tarnowskie  Góry 
wprowadzonego  uchwałą  Nr  IV/28/2006  Rady  Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach 
z dnia 20 grudnia 2006r.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 12
Kolejnym punktem porządku obrad jest  projekt  uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 

najemców  komunalnych  lokali  użytkowych  na  czynność  Burmistrza  Miasta  dotyczącą 

ustalenia stawek czynszu za najem komunalnych lokali użytkowych i garaży.

Projekt uchwały przedstawił Z-ca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH  poinformował,  że wbrew podanym informacjom, 

Rada Miejska nie przekazała Burmistrzowi żadnego upoważnienia od ustalania wysokości 

stawek czynszów, gdyż wynika ono z przepisów ustaw. „ Chciałem poinformować, że        z 
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inicjatywy Klubu Radnych PiS zostało zorganizowane spotkanie z kupcami. Wydaje mi się, 

że  propozycja,  którą  złożyłem  kupcom  została  przez  nich  przyjęta  dobrze.  Czy 

rzeczywiście,  okaże  się  30  września,  kiedy  mają  zapaść  ostateczne  rozstrzygnięcia. 

Chciałem, żeby Państwo również znali założenia tego porozumienia. Zaczęliśmy od tego, 

czy cena 70 zł za m2, którą Postanowieniem wyznczyliśmy, jest to czynsz na właściwym 

poziomie.  Najemcy lokali  twierdzą,  że  jest  to  czynsz  za  wysoki.  Rynek  jest  w stanie 

rozstrzygnąć,  czy  wysokość  czynszu  jest  właściwa.  Pierwsza  propozycja,  jaką 

przedstawiłem osobom protestującym była taka: rozwiązujmy umowę, dajmy niskie stawki, 

stawka  wyjściowa  19zł  i  przeprowadźmy  przetargi  na  lokale.  Szukaliśmy  rozwiązania 

alternatywnego.  Propozycja  była  taka,  że  od  1  października  podniesiemy  stawkę 

inflacyjnie, 30%.. Dochodzimy do stawki 70zł plus inflacja za rok w okresie od 1 stycznia 

2009r. do 1 lipca 2000r. Jeżeli jednak ktoś z handlujących dalej uważa, że cena wskazana 

przez  Burmistrza  jest  za  wysoka,  to  ma  prawo  poddać  się  osądowi  rynku,  czyli 

zrezygnować  z  umowy  najmu.  Jako  reprezentant  właściciela  tych  lokali  mam  prawo 

zastrzec sobie, że dany lokal jest przeznaczony nie na działalność bankową. Jeżeli ktoś 

wypowie  teraz  umowę  najmu,  to  przedłużam  mu  okres  wypowiedzenia  do  31  marca 

2009r., żeby miał czas, aby działalność zlikwidować”.

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Krzysztof  SZNAJDER  poinformował,  że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący  Komisji  BEZPIECZEŃSTWA  I  PORZĄDKU  PRAWNEGO  Piotr 
WYCISK poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Dyskusja:
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  że  podtrzymuje 

stanowisko Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej przedstawione w prasie lokalnej

a  dotyczące  urozmaicenia  wizerunku  ulicy  Krakowskiej  oraz  stawek  czynszów, 

zaproponowanych przez Burmistrza: „Analizowałem stawki czynszów w innych, większych, 

bogatszych miastach i tam stawki są dużo niższe. Powiem, że kupcy, którzy zwracali się 

do mnie proszą i błagają, aby Burmistrz Miasta się nad nimi ulitował.  Pozwoliłem sobie 

odwiedzić  kilka  lokali  i  zauważyłem,  że  najemcy  płacą  za  piwnice.  Nie  był,  jak  Pan 

Burmistrz zauważył podnoszony czynsz od 6 czy 7 lat, ale również nie były dokonywane 

żadne remonty, nawet najdrobniejsze. Chciałem powiedzieć, że Burmistrz Miasta powinien 

dużo wcześniej rozmawiać z kupcami. Potwierdzam, że część lokali została sprzedana. 

Jeżeli  zostaną  podniesione  stawki  czynszów,  to  wówczas  handlujący  podniosą  ceny 
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towarów lub całkowicie zlikwidują działalność gospodarczą”.

Radny Jarosław ŚLEPACZUK odniósł się do całości sprawy: „nie podnoszenie stawek 

czynszów przez taki długi okres czasu, jak to Burmistrz nazwał szkodnictwem-trochę mnie 

zaniepokoiło, gdyż jak dobrze pamiętam, na początku poprzedniej kadencji, gdy obecny 

Burmistrz był Przewodniczącym Rady Miejskiej, ustalaliśmy zasady i mieliśmy narzędzia 

kontrolne  wobec  Burmistrza  w sprawie  ustalania  stawek  za  wynajem mieszkań,  lokali 

handlowych. Co było przyczyną tego, że przez tyle lat nie przeszkadzało to Panu, a ten 

rok, jest rokiem intensywnych działań?”

Radny  Łukasz  GARUS uznał,  że  jego  zdaniem  konieczne  były  ostre  wystąpienia 

Radnych, gdyż było to w dobrej intencji. „Mam nadzieje, że taka tendencja porozumienia 

będzie kontynuowana”.

Radny Kazimierz SZCZERBA poparł stanowisko Radnego GARUSA, że należy najpierw 

rozmawiać z zainteresowanymi, przed podjęciem radykalnych kroków. „Uważam, że ulica 

Krakowska jest ważnym miejscem w Tarnowskich Górach. Mamy w wieloletnim planie  ok. 

500 000zł własnych środków na przebudowę ulicy Krakowskiej, a będziemy się ubiegać o 

dofinansowanie w kwocie około 4 000 000zł. Czy mamy jakiś wariant zastępczy? Co jeśli 

nie  dostaniemy  środków  zewnętrznych.  Trzeba  szukać  tu  na  miejscu  takich  osób, 

instytucji, które pomogą nam to sfinansować. Próbujmy więcej negocjować,

a nie postępować radykalnie”.

Radna  Alicja  KOSIBA-LESIAK:  „Dowiedziałam  się,  że  żadna  strona  nie  naruszyła 

postanowień umowy najmu, więc nikt nie może mieć pretensji. Ponadto pomieszczenia 

takie jak piwnice, balkony, klatki schodowe, nie mogą być w ten sam sposób wyceniane 

jak lokal usługowy, handlowy lub mieszkalny. Miło mi słyszeć, że nastapiły rozmowy

z  kupcami  i  że  sprawy  w  taki  sposób  się  ukształtowały  jak  Pan  Burmistrz  nam 

zakomunikował.  Warunki  umowy dwustronnej  muszą  być  negocjowane  przez  obydwie 

strony”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zwrócił uwagę Burmistrzowi Miasta

i Z-cy Burmistrza, aby nie przerywali wypowiedzi Radnych

Radny Stanisław KOWOLIK: „Myślę, że ostatnie dwa zdania wypowiedziane przez Pana 

Przewodniczącego były najogólniej  mówiąc nieuprawnione. Nie wyobrażam sobię, żeby 

Pan Przewodniczący z pozycji swoich kompetencji, albo kultury, którą Pan reprezentuje, 
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mógł  upominać  Burmistrza,  czy  przywoływać  go  do  porządku.  Teraz  właśnie,  co  do 

przywoływania do porządku, bądź formuły do rzeczy przyznam, że żałuję, iż wcześniej nie 

zdążyliśmy przyjąć tego projektu uchwały Pana autorstwa w sprawie zmiany Regulaminu, 

co było uzasadnione wymogami tego elektonicznego urządzenia, bo wtedy mógłby Pan 

przywoływać  do  porządku  każdego  zabierającego  głos  ze  sobą  na  czele,  ponieważ 

wszystkie tutaj głosy nie są na temat. Jesteśmy przy projekcie uchwały w sprawie skargi,

a nie omawiamy problemu wysokości czynszów, co było przedmiotem zeszłomiesięcznego 

punktu  porządku  dziennego,  ale  skoro  Pan  Przewodniczacy  taką  formułę  tutaj 

zaproponował  i  narzucił  poniekąd,  ja  w imieniu  Klubu PiS pozwolę  się  do  tej  formuły 

dostosować.  W  pierwszych  słowach  mojego  wystąpienia  chciałbym  wyrazić  żal,  że 

zapomniał Pan o obietnicy wyrażonej wobec kilkunastu kupców miesiąc temu na korytarzu 

w  mojej  obeności.  Żałuję,  że  to  o  czym  mówię  nie  może  być  potwierdzone  przez 

przedstawicieli  tego  środowiska.  Przypomnę,  że  obiecał  Pan,  że  na  najbliżyszym 

posiedzeniu  Rady  Miasta,  bedziemy  zajmować  się  projektem  uchwały  ogranicząjącej 

możliwość  stanowienia  wysokości  czynszów  w  lokalach  użytkowych  przez  Burmistrza 

Miasta, na terenia naszego miasta. To był jakby punkt, podstawa Pana stretegii i Pana 

próby  pozyskiwania  tych  środowisk,  która  dla  nas,  jako  Klubu  PiS  była  perfidną 

manipulacją tymi ludźmi, którzy do końca nie orientowali się w zakresie kompetencji Pana, 

Rady  Miasta,  czy  organu  wykonawczego.  Żałuje  bardzo,  że  nie  jesteśmy  przy  takim 

punkcie, bo wtedy wszystkie tezy wygłoszone wcześniej byłyby bardziej uprawnione, niż w 

tym momencie. Pragnę zapewnić tutaj Radnych, którzy wcześniej mówili o tym, iż jakoby 

powodem zmiany stanowiska Burmistrza Miasta, były ostre wystąpienia Radnych miesiąc 

temu. Ponieważ w ciągu tego miesiąca w imieniu naszego Klubu, jako wydelegowany do 

określonego zadania,  miałem możliwość kilkakrotnie z Panem Burmistrzem rozmawiać. 

Jeszcze tydzień temu Pan Burmistrz obstawał, oczywiście mocno to uzasadniając przy 

swoim stanowisku, które wskazywało datę 1 października br., jako początek rozpoczętego 

tydzień temu, a zatem właśnie wypowiadającego obecne stawki  tarnogórskim kupcom. 

Stąd  też  wystąpiliśmy do  Pana  Burmistrza  z  formalną  propozycją,  prośbą  o  podjęcie 

rozmów, konsultacji, o których była tutaj mowa i miesiąc temu i w dniu dzisiejszym. Mam 

wrażenie, że jeżeli  chodzi o kilka tez, to jesteśmy absolutnie jednomyślni. Uważam, że 

sukcesem nas wszystkich i Burmistrza i kupców poniekąd, a nade wszystko Rady Miasta, 

w związku z tym, co stało się do dnia dzisiejszego. Jest to, że przestaliśmy być, czasem 

bezrozumnie przywiązani do swoich sztywnych stanowisk. Tylko, że byliśmy otawrci na 

określone argumenty i okazało się, że właśnie kilka dni temu również takie stanowisko 

zaprezentował  Pan  Burmistrz  Arkadiusz  CZECH.  Sam  zaproponował  pewne  zmiany 

swojego stanowiska, które szły w kierunku oczekiwań kupców. Tezy nam wspólne i pewne 
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radykalne  działania,  a  ten  radykalizm  był  oczywiście  w  tych  256  %  podwyżki  stawki 

czynszów.  Już  abstrahując  od  zaniechania  podwyższania  czynszów,  co  było  decyzją 

stricte  polityczną  przez  ostatnie  6  lat,  że  główną  tezą  tych  działań  była  konsultacja, 

rozmowa i dialog. Chęć słuchania drugiej strony i to, czego Pan Burmistrz nie wypełnił 

kiedyś,  wypełnił  w  tej  chwili.  Wykazał  otwartość,  słuchał  argumentów i  zmienił  swoje 

stanowisko, które ewoluowało w ciągu ostatnich dni. Ponieważ jest to być może dla nas 

wszystkich doświadczenie odnośnie innych przypadków i wyzwań do podobnych bardzo 

daleko idących decyzji. A więc konsultacja i dialog jako sprawa numer jeden. Rozumiemy 

wszyscy,  że  obowiązkiem  Burmistrza  Miasta  jest  pozyskiwać  dochody,  szukać  źródeł 

dochodów, ale nie może to być radykalne. Więc odrzucamy zarówno radykalizm liberalny 

oraz socjo-liberalny, który jako formuła 2 w 1 jest  w określonym miejscu, a to miejsce 

wskazuje  kierunkiem  swojego  wzroku  Panie  Radny.  Więc  szukamy  źródeł  dochodu, 

wreszcie i to również miałem nadzieję, że przedstawiciele kupców zrozumieli, cokolwiek by 

nie myśleć i jakkolwiek by nie oceniać bieżącej sytuacji, decyzyjność w zakresie ustalania 

wysokości  czynszów w 100 % jest  w rękach Burmistrza. Może ustalić na jakimkolwiek 

poziomie czynsze ryzykując w Tarnowskich Górach,  nie mając określonych zasad.  Nie 

chcę  tutaj  wszczynać  dyskusji  na  ile  te  zasady  mogą  ograniczać  kompetencje,  ale 

uważam,  że  mogłyby,  gdyby  taka  ustawa  o  zasadach  ograniczających  nieskończone 

możliwości i kompetencje w tym zakresie Pana Burmistrza pojawiłaby się w Tarnowskich 

Górach-nie pojawiła się. A zatem Burmistrz w tym momencie mógłby tylko pewien wymiar 

prowokacji  społecznej ryzykować, ustalając jeszcze na wyższym poziomie czynsze, ale 

uprawnienie.  Uważam,  że  w tej  chwili  posiada,  pojawiła  się  wola  obu  stron  zawarcia 

kompromisu, ale trzeba zaznaczyć, że gdyby nie wola Burmistrza Arkadiusza CZECHA, to 

ten dialog zakończyłby się po 5 minutach. Zakończył się po 55 minutach dialogowania, 

wcześniej było przygotowań kilka dni i pojawiła się formuła, której nie chciałbym określać 

w tej  chwili  mianem projektu porozumienia,  czy projektu kompromisu,  bo szłoby to  za 

daleko, jako że w piątek, za dwa dni obie strony mają się spotkać i raz jeszcze odnieść się 

do propozycji Burmistrza CZECHA. Oczywiście forma porozumienia przedstawiona przez 

Pana  Burmistrza  jest  o  wiele  właściwsza  i  bardziej  dogodna,  niż  wariant  pierwszy 

zaproponowany,  miesiąc  temu.  Ostatnia  rzecz,  padło  pytanie,  jakby  to  jest  rdzeń 

wystąpień każdej wypowiadającej się osoby. Czy ta oferta Burmistrza jest dobra? Ja w 

czasie rozmów w imieniu naszego Klubu stwiedziłem, że gdyby ten proces dochodzenia 

do urynkowienia stawek w lokalach użytkowych w Tarnowskich Górach trwał 4, może 3 

lata, byłoby to w moim przekonaniu do przyjęcia i do pogodzenia z myśleniem rozsądnie 

socjalistycznym, jak i rozsądnie liberalnym. To znaczy, że osiągamy poziom urynkowienia 

nacechowany  pewną  wrażliwością  społeczną,  a  więc  nie  nokautowaniem  i  fizycznym 
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likwidowaniem z dnia na dzień podmiotu gospodarczego i firmy rodzinnej. Uważam, że

w naszym przekonaniu ta oferta Pana Burmistrza, nie spełnia oczekiwań właściwych, ale 

jest i  wiele lepsza, niż była wcześniej.  Odnosząc się do projektu uchwały,  który mamy 

przed sobą, uważam że nasz Klub udzieli poparcia temu projektowi uchwały, uznając że 

skarga w sferze emocjonalnej, jest dość mocno uzassdniona i poniekąd przekonująca

w tym wymiarze prawno-kompetencyjno-administracyjnym, niestety jest bezzasdna, a więc

w naszym przekonaniu zasługuje na poparcie”.

Radny Marek JAWORSKI: „Dlaczego tak wiele czasu starciliśmy na to, żeby wyciągnąć 

wnioski, chociaż Rada Miejska, myślę że w większości zajęła stanowisko jednoznaczne

i  zachowała  się  w  sposób  właściwy.  Należy  zadać  pytanie,  dlaczego  Burmistrz  na 

przestrzeni  tych  kilku  miesięcy  jednak  przestał  być  tak  konsekwentny  w  swoich 

działaniach,  wyciągnął  wnioski  i  złagodził  swoje  decyzje,  kończąc  w  ten  sposób 

wielogodzinną burzliwą dyskusję. Myślę, że ten przykład wskazuje Burmistrzowi i Radzie 

Miejskiej, żebyśmy w przyszłości nie rezygnowali z dyskusji, zastanawiali się, dokładnie 

analizowali skutki naszych decyzji. Cel zwiększania dochodów budżetowych, nie był tak 

ważny jak podkreślano na początku dyskusji. Czy potrafimy z tego wyciągnąć wnioski - 

myślę że tak”.

Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI  stwierdził: „Burmistrz powinien sprawować uczciwą władzę, 

czyli taką, gdzie jeżeli jest jakiś problem, to właśnie dwie strony są reprezentowane, a nie 

od razu wydawać werdykty i wyroki. Trudno jest do czegoś wrócić. Ci ludzie również

w jakiś sposób zasługują na to, żeby pochylać się nad ich problemami. Cieszę się, że Pan 

Burmistrz  problem rozważa  i  życzę  Panu,  żeby każda  nastepna  decyzja  nie  była  tak 

kontrowersyjna”.

Radny Feliks KOWALSKI zadał dwa pytania: „Czy znane są przypadki podwynajmowania 

lokali gminnych za wyższą cenę i czy jest możliwość podnajmowania lokali z miasta za 

wyższą cenę?”

Radny Przemysław OLEŚ pochwalił Burmistrza za rozwiązanie sprawy, ale jednocześnie 

stwierdził, że do takich rozwiązań można było dojść dużo wcześniej.

Z-ca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI  odniósł się do wypowiedzi Radnych, 

którzy  wzięli  udział  w  dyskusji:  „Nie  byłoby  problemu,  gdyby  od  1  stycznia  2002r. 

systematycznie  gospodarowano  powierzonym  mieniem  i  odpowiednio  reagowano. 
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Wiadomo, że najemcy walczą o swoje. Jak można było dopuścić do takiej patologii, kiedy 

lokale są podnajmowane, niektóre nawet w 100%. Jeżeli chodzi o inne sprawy związane

z  gospodarowaniem  miastem  –  my  nie  jesteśmy  tylko  od  wydatków,  ale  także  od 

dochodów. Myślę, że szczególna uwaga powinna być zwrócona na dochody miasta. My

w zasobach gminnych mamy tylko jeden Bank – przy ulicy Piastowskiej, pozostałe Banki 

są  zlokalizowane  w  lokalach  prywatnych.  Stawki  czynszów  będą  podnoszone 

systematycznie  od  1  stycznia  2009r.  Burmistrz  nie  przestał  być  konsekwentny,  jego 

działania doprowadzą do osiągnięcia dochodów w 2009 roku i w następnych latach. To, co 

zrobiliśmy jest tylko powrotem do normalności”.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH stwierdził, że jego celem było urynkowienie stawek. 

„Moim zdaniem moja władza, w moim mniemaniu jest władzą uczciwą. Powiem Państwu, 

że bardzo łatwo jest coś negocjować, jeżeli robi się to we własnym imieniu. Pełniąc Urząd 

Burmistrza Miasta, muszę mieć cały czas świadomość, że reprezentuję interesy 60 tysięcy 

mieszkańców. Ograniczając dochody miasta, ograniczam pośrednio dochody 60 tysięcy 

mieszkańców  miasta.  Pan  ŚLEPACZUK  mówi,  że  przez  7  lat  ta  sytuacja  mi  nie 

przeszkadzała i skąd teraz takie gwałtowne działania? Stąd, że ustawa takie kompetencje 

mi  dała  i  staram  się  najlepiej  jak  umiem  je  wykorzystać.  Czy  Krakowska  musi  być 

bankową – odpowiadam, że w zakresie moich kompetencji mówię.- nie”.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  (ad  vocem) odniósł  się  do 

wypowiedzi KOWOLIKA: „Skierowam sprawę do Radców Prawnych, aby dowiedzieć się 

jakie kompetencje ma Rada Miejska w tym zakresie. Co do formy mam zastrzeżenia, jak 

również  co  do  wysokości  czynszów.  W  moim  odczuciu  należy  zwiększać  ilość  lokali 

handlowych w naszym mieście”.

Radny Przemysław OLEŚ złożył wniosek o zakończenie dyskusji.
„Za” głosowało - 10, „przeciw” - 3, „wstrzymało się” -0.

Wniosek  o  zakończenie  dyskusji  został  pozytywnie  zaopiniowany  przez  Radę 
Miejską.

Przystąpiono do procedury głosowania nad przedmiotowym projektem uchwały.

„Za”  przyjęciem  projektu  uchwały  głosowało  -  16  Radnych,  „przeciw”  -  0  Radnych, 

„wstrzymało  się”  -  2  Radnych.  Rada  Miejska  przyjęła Uchwałę  Nr  XXX/323/2008 
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w sprawie  rozpatrzenia  skargi  najemców  komunalnych  lokali  użytkowych  na 
czynność  Burmistrza  Miasta  dotyczącą  ustalenia  stawek  czynszu  za  najem 
komunalnych lokali użytkowych i garaży.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.13, 14, 15
Kolejnymi punktami obrad są projekty uchwał:

– w sprawie wydania opinii  do projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytomiu dotyczącej 

reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pn.  „  Szpital 

Specjalistyczny Nr  1  w Bytomiu”,  polegającej  na  likwidacji  Oddziału  dla  Przewlekle 

Chorych w Bytomiu przy Al. Legionów 49,

– w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Katowice  dotyczącej 

likwidacji  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej  Szpitala 

Geriatrycznego im. Jana Pawła II w Katowicach,

– w sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady Miasta  w Piekarach  Śląskich 

dotyczący  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pn. 

„ Szpital Miejski” w Piekarach Śląskich przy ul. Szpitalnej 11.

Radny Jarosław  ŚLEPACZUK złożył  wniosek o  kontynuowanie  obrad  sesji  po  8 
godzinnym limicie czasu zgodnie z § 8 Regulaminu Rady Miejskiej w Tarnowskich 
Górach. 
Wniosek został jednomyślnie zaakceptowany przez Radę Miejską.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  złożył  wniosek o  głosowanie  bez  dyskusji  nad 
przedmiotowymi projektami uchwały.

Wniosek został jednomyślnie zaakceptowany przez Radę Miejską.

Projekty  uchwał  przedstawił  Pełnomocnik  Burmistrza  Miasta  d/s  Rozwiązywania 
Problemów Uzależnień. 

Wiceprzewodnicząca  Komisji  d/s  RODZINY,  ZDROWIA I  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
Alicja KOSIBA-LESIAK poinformowała, że Komisja nie zaopiniowała tych projektów, gdyż 

Posiedzenie Komisji, na którym projekty miały być opiniowane z powodu nie uzyskania 
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kworum-nie odbyło się.

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady 

Miejskiej w Bytomiu dotyczącej reorganizacji samodzielnego publicznego zakładu opieki 

zdrowotnej  pn.  „  Szpital  Specjalistyczny  Nr  1  w  Bytomiu”,  polegającej  na  likwidacji 

Oddziału dla Przewlekle Chorych w Bytomiu przy Al. Legionów 49.

„Za” głosowało 15 Radnych, „przeciw” 1 Radny, „wstrzymało się” 1 Radny. Rada Miejska 

przyjęła Uchwałę Nr XXX/324/2008 w sprawie wydania opinii  do projektu uchwały 
Rady  Miejskiej  w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego 
zakładu  opieki  zdrowotnej  pn.  „  Szpital  Specjalistyczny  Nr  1  w  Bytomiu”, 
polegającej  na  likwidacji  Oddziału  dla  Przewlekle  Chorych  w  Bytomiu  przy  Al. 
Legionów 49.

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady 

Miasta  Katowice  dotyczącej  likwidacji  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki 

Zdrowotnej Szpitala Geriatrycznego im. Jana Pawła II w Katowicach.

Za” głosowało 11 Radnych, „przeciw” 4 Radnych, „wstrzymał się” 1 Radny. Rada Miejska 

przyjęła Uchwałę Nr XXX/325/2008 w sprawie wydania opinii  do projektu uchwały 
Rady Miasta  Katowice  dotyczącej  likwidacji  Samodzielnego Publicznego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej Szpitala Geriatrycznego im. Jana Pawła II w Katowicach.

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady 

Miasta w Piekarach Śląskich dotyczący reorganizacji samodzielnego publicznego zakładu 

opieki zdrowotnej pn. „ Szpital Miejski” w Piekarach Śląskich przy ul. Szpitalnej 11.

„Za”  głosowało 13  Radnych,  „przeciw”  4  Radnych,  „wstrzymało się”  0  Radnych.  Rada 

Miejska  przyjęła Uchwałę  Nr  XXX/326/2008 w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu 
uchwały Rady Miasta w Piekarach Śląskich dotyczący reorganizacji samodzielnego 
publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. „ Szpital Miejski” w Piekarach Śląskich 
przy ul. Szpitalnej 11.
Wyżej podjęte uchwały stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

Ad. 16 
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Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 

działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

Przedmiotowy projekt uchwały przedstawiła Naczelnik Wydziału Organizacyjnego Pani 
Katarzyna JANY-BORYCZKO.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, że już po raz kolejny 

Pan MAKOWSKI składa skargę na Dyrektora MOPS, lecz tym razem była ona przekazana 

przez Ministerstwo, w związku z czym należało się sprawą zająć.

Przewodniczący  Komisji  REWIZYJNEJ  Krzysztof  SZNAJDER  poinformował,  że 

Komisja REWIZYJNA pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały oraz poinformował, iż Pan 

MAKOWSKI otrzymał wyjaśnienia dotyczące funkcjonowania Komisji ds. Orzekania

o Niepełnosprawności.

Głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na  działalność 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.

„Za”  głosowało 17  Radnych,  „przeciw”  0  Radnych,  „wstrzymało się”  0  Radnych.  Rada 

Miejska  przyjęła Uchwałę  Nr  XXX/327/2008 w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  na 
działalność Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad.17, 18
Kolejnym punktem obrad są projekty uchwał:

– w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry,

– w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  kolejnych umów dzierżawy nieruchomości 

gruntowych będących własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Marek  KABUS przedstawił 

przedmiotowe projekty uchwał  i  poinformował,  że  w ich  nagłówkach  nastąpiła  zmiana 

treści w formie autopoprawki. Zapis „przedłużenie umów dzierżawy” został zmieniony na 

„wyrażenie zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, że Rada Miejska przez 
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aklamację zaakceptowała autopoprawkę.

Wiceprzewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Józef HARWIG  poinformował, 

że Komisja  w związku z wprowadzeniem autopoprawek do  projektów uchwał  Komisja 

zaopiniowała je pozytywnie.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.

Dyskusja:

Radny Łukasz GARUS spytał, czy w podstawie prawnej nie należało także podać art. 13 

Ustawy o gospodarce nieruchomościami? 

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Marek  KABUS  wyjaśnił,  że 

wystarczyło powołać się na Ustawę o samorządzie gminnym.

Radny  Feliks  KOWALSKI skierował  do  Radcy  Prawnego  następujące  pytanie:  „Czy 

umieszczenia  w  tytule  projektu  uchwały  zapisu  zgody  na  zawarcie  kolejnej  umowy 

dzierżawy nie wpłynie na uprzywilejowanie w późniejszym czasie?”

Radca Prawny Maciej HONIEK  w odpowiedzi na zadane pytanie wyjaśnił: „Taki zapis, 

moim zdaniem nie będzie rodził żadnych konkretnych roszczeń najemcy pod warunkiem, 

że Gmina nie przeznaczy dzierżawionego terenu do sprzedaży, bo wówczas, jeżeli będzie 

to teren niezabudowany, to rodzi to skutki prawne w postaci prawa pierwokupu.”

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS dodał: „My,

w umowach dzierżawy mamy zapis, że w przypadku, gdy nieruchomość jest potrzebna 

Gminie,  to  zastrzegamy  sobie  prawo  wypowiedzenia  tej  uchwały.  W  momencie 

przeznaczenia do sprzedaży, nie można rościć żadnych roszczeń z tytułu pierwokupu”

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.
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„Za”  głosowało  15  Radnych,  „przeciw”  0  Radnych,  „wstrzymało  się”  1  Radny.  Rada 

Miejska przyjęła Uchwałę Nr XXX/328/2008 w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnych umów dzierżawy nieruchomości gruntowych będących własnością Gminy 
Tarnowskie Góry.

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 

umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy  Tarnowskie 

Góry.

Za” głosowało 12 Radnych, „przeciw” 0 Radnych, „wstrzymało się” 3 Radny. Rada  Miejska 

przyjęła Uchwałę Nr XXX/329/2008 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych 
umów  dzierżawy  nieruchomości  gruntowych  będących  własnością  Gminy 
Tarnowskie Góry.
Wyżej podjęte uchwały  stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

Ad. 19,20
Kolejnymi punktami porządku obrad są projekty uchwał:

– w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty dla nieruchomości wpisanej do 

rejestru zabytków położonej przy ulicy Ogrodowej 1 w Tarnowskich Górach,

– w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy  sprzedaży na  rzecz  najemcy lokalu 

mieszkalnego w budynku przy ulicy Piłsudskiego 4 w Tarnowskich Górach.

Naczelnik  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Marek  KABUS  przedstawił 

przedmiotowe projekty uchwał.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.

Dyskusja:

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK wyraziła swoją opinię na temat całości sprawy związenej z 

wieloletnim  pogarszaniem  się  budynku  przy  ulicy  Ogrodowej  1  i  parku  otaczającego 
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budynek.

Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty 

dla  nieruchomości  wpisanej  do  rejestru  zabytków  położonej  przy  ulicy  Ogrodowej  1 

w Tarnowskich Górach

Za” głosowało 12 Radnych, „przeciw” 0 Radnych, „wstrzymał się” 1 Radny. Rada Miejska 

przyjęła Uchwałę  Nr  XXX/330/2008 w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  udzielenie 
bonifikaty dla nieruchomości wpisanej do rejestru zabytków położonej przy ulicy 
Ogrodowej 1 w Tarnowskich Górach
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy 

sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Piłsudskiego 4 

w Tarnowskich Górach.

„Za”  głosowało  15  Radnych,  „przeciw”  0  Radnych,  „wstrzymał  się”  0  Radnych.  Rada 

Miejska przyjęła Uchwałę Nr XXX/331/2008 w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty 
przy  sprzedaży  na  rzecz  najemcy  lokalu  mieszkalnego  w  budynku  przy  ulicy 
Piłsudskiego 4 w Tarnowskich Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 21
Kolejnym punktem obrad jest projekt uchwały w sprawie oddania w użytkowanie wieczyste 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Tarnowskich Górach przy

ul. Opolskiej na rzecz Stowarzyszenia Opieki Hospicyjnej i Paliatywnej.

Przedmiotowy  projekt  uchwały  przedstawił Naczelnik  Wydziału  Gospodarki 
Nieruchomościami  Marek KABUS.  Wyjaśnił:  „Zabezpieczeniem dla  Gminy,  że w tym 

miejscu powstanie Hospicjum, a nie coś innego będą – przepisy Ustawy o gospodarce 

nieruchomościami  oraz  warunki  zapisane  w  umowie,  łącznie  z  terminem,  w  którym 

Stowarzyszenie  ma  rozpocząć  umowę  i  ją  zakończyć.  W  przypadku  wykorzystywania 

nieruchomości na inny cel, niż opisany w umowie jest możliwość zwrotu bonifikaty, lub 

zwrotu gruntu. Z drugiej strony, w przypadku zbycia tego gruntu przez Stowarzyszenie – 

raz, że Gminie przysługuje tzw. prawo pierwokupu dwa, my w umowie zastrzeżemy sobie 

prawo odkupu za cenę, za którą została nieruchomość oddana w użytkowanie wieczyste 
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oraz  zwrotu  zwaloryzowanej,  udzielonej  bonifikaty.  Gdyby  Stowarzyszenie  uzyskało 

pozwolenia na budowę na inny obiekt, to wtedy Burmistrz może wszcząć postępowanie 

zmierzające do odebrania gruntów Stowarzyszeniu”.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  oddania  w  użytkowanie  wieczyste 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej położonej w Tarnowskich Górach przy

ul. Opolskiej na rzecz Stowarzyszenia Opieki Hospicyjnej i Paliatywnej.

„Za”  głosowało  13  Radnych,  „przeciw”  0  Radnych,  „wstrzymał  się”  0  Radnych.  Rada 

Miejska  przyjęła Uchwałę  Nr  XXX/332/2008 w  sprawie  oddania  w  użytkowanie 
wieczyste  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  położonej  w  Tarnowskich 
Górach  przy ul. Opolskiej na rzecz Stowarzyszenia Opieki Hospicyjnej i Paliatywnej.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Prezes  Stowarzyszenia  Opieki  Hospicyjnej  i  Paliatywnej  Ilona  KOPTYŃSKA 
podziękowała,  że  taka  Uchwała  została  podjęta  i  zapewniła,  że  na  pewno  na 

przeznaczonej nieruchomości powstanie Hospicjum, a nie żaden inny obiekt. 

Ad. 22, 23, 24
Kolejnymi punktami obrad są projekty uchwał:

– w sprawie ustalenia  wysokości  bonifikaty przy sprzedaży na  rzecz najemców lokali 

mieszkalnych w budynku przy ulicy Świdra 9, 9a  w Tarnowskich Górach,

– w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu 

mieszkalnego w budynku przy ulicy Powstańców Śl. 25B w Tarnowskich Górach,

– w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty przy sprzedaży na rzecz najemcy lokalu 

mieszkalnegow budynku przy ulicy Powstańców Śl. 23B w Tarnowskich Górach.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.
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Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał.

Głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy 

sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Świdra 9, 9a 

w Tarnowskich Górach.

„Za” głosowało 14 Radnych,  „przeciw”  0  Radnych,  „wstrzymało się”  0 Radnych.  Rada 

Miejska przyjęła Uchwałę Nr XXX/333/2008 w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty 
przy sprzedaży na rzecz najemców lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Świdra 
9, 9a w Tarnowskich Górach.

Głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy 

sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Powstańców Śl. 

25B w Tarnowskich Górach.

„Za” głosowało 14 Radnych,  „przeciw”  0  Radnych,  „wstrzymało się”  0 Radnych.  Rada 

Miejska przyjęła Uchwałę Nr XXX/334/2008 w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty 
przy  sprzedaży  na  rzecz  najemcy  lokalu  mieszkalnego  w  budynku  przy  ulicy 
Powstańców Śl. 25B w Tarnowskich Górach

Głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy 

sprzedaży na rzecz najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Powstańców Śl. 

23B w Tarnowskich Górach.

„Za” głosowało 14 Radnych,  „przeciw”  0  Radnych,  „wstrzymało się”  0 Radnych.  Rada 

Miejska przyjęła Uchwałę Nr XXX/335/2008 w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty 
przy  sprzedaży  na  rzecz  najemcy  lokalu  mieszkalnego  w  budynku  przy  ulicy 
Powstańców Śl. 25B w Tarnowskich Górach.
Podjęte wyżej uchwały stanowią załączniki do niniejszego protokołu.

Ad. 25
Kolejnym punktem obrad  jest  projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  woli  przywrócenia 

oddziału Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w Tarnowskich Górach.
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Projekt uchwały przedstawił Radny Łukasz GARUS. 

Wiceprzewodnicząca  Komisji  d/s  RODZINY,  ZDROWIA I  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
Alicja KOSIBA-LESIAK poinformowała, że Komisja nie zaopiniowała tych projektów, gdyż 

Posiedzenie  Komisji,  na  którym projekt  miał  być  opiniowany z  powodu  nie  uzyskania 

kworum nie odbyło się.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH  poinformował,  że pozytywnie zaopiniował projekt 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Franciszek 
NOWAK poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY wprowadził autopoprawkę do projektu 

uchwały „na wniosek Przewodniczącego Rady Miejskiej” wprowadza się zapis „na wniosek 

grupy Radnych”.

Radny Stanisław KOWOLIK:  „Sprawa jest poważna i  zwracam się do przedstawiciela 

wnioskodawców - czy Państwo wiecie jakie PO, rządząca w RP ma pomysły na strukturę 

ZUS w kraju? Tzn., czy to poparcie wpisane jest w pewne cele Platformy, czy też nie. 

Proszę zwrócić uwagę, że od 1 stycznia 2005 istnieje Inspektorat i czy jest on w tej chwili 

zagrożony w swoim istnieniu i czy Platforma zamierza ograniczyć i zlikwidować, bo takie 

głosy słyszałem? Czy też PO nie zamierza struktury zmieniać, pozostawić w Tarnowskich 

Górach Inspektorat, natomiast Gminy z Tarnowskimi Górami na czele w tym momencie 

występują o podwyższenie rangi ZUS w Tarnowskich Górach”.

Radny Łukasz GARUS odpowiedział, że nie wie jakie jest dokładnie stanowisko

w Ministerstwie. Zaproponował Radnemu KOWOLIK, aby wystosował pismo do Posła na 

SEJM RP Tomasza  GŁOGOWSKIEGO,  w celu  rozwiania  jego  wątpliwości  i  żeby nie 

miesząc „wielkiej” polityki do spraw lokalnych naszego miasta.

Radny  Stanisław  KOWOLIK  (ad  vocem):  „Klimat  wystąpienia  Radnego  GARUS 

wskazuje  na  zmęcznie  porą.  Natomiast  proszę  i  apleluję  do  wszystkich  Radnych  – 

przestańmy się odcinać od polityki. Jeżeli ktoś nie wie, co to jest polityka to nie wie, po co 

tu jest. To jest zadanie stricte polityczne. Mi chodzi tylko o pewną logikę
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w  działaniu  i  kreowaniu  pewnych  celów.  Pytam,  czy  inicjatywa  Platformy  i  Pana 

Przewodniczącego,  która warta  jest  raczej  poparcia trafia,  jest  zgodna z planami  prac 

Państwa, które są kreowane przez Platformę. Czy Państwo jako inicjatorzy macie inne 

intencje,  niż  władze  miasta.  Chodzi  mi  o  podstawową  wiedzę,  chyba  że  Państwo 

dostaliście ślepak i przedkładacie go,  a wasza wiedza niewiele różni się od naszej, jeżeli 

tak jest to proszę to jasno powiedzieć”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY odpowiedział Radnemu KOWOLIK, 

że trudno powiedzieć jaka była reforma, bo tego w planach Platformy nie było. „Natomiast 

Oddział ZUS został zlikwidowany przez poprzedni Rząd. Chodzi o to, żeby z powrotem 

przywrócić, bo w tym Oddziale z Tarnowskich Gór pracuje 100 osób, które dojeżdża w tej 

chwili do Zabrza”.

Radny  Łukasz  GARUS  (ad  vocem) wyjaśnił,  że  jest  autorem  uzasadnienia 

przedmiotowego projektu uchwały, a nie inny polityk z Centrali Platformy.

Radny  Stanisław  KOWOLIK  (ad  vocem):  „W  § 1  wyraża  się  poparcie  dla  działań 

zmierzających do przywrócenia. Dla  mnie  logiczne jest,  skoro nie  jest  to  kompetencją 

Samorządu Terytorialnego, a władz politycznych RP, to my tylko udzielamy poparcia do 

działań. Proszę mi coś więcej o owych działaniach, kto jest motorem, autorem tych działań 

i Państwo nie jesteście mi w stanie na to pytanie odpowiedzieć. Trudno, ale popieram 

inicjatywę”.

Burmistrz Miasta Arkadiusz CZECH zauważył, że intencja wszystkich jest jednakowa

i nie należy się doszukiwać politycznych podtekstów. 

Głosowanie  nad  projektem  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  woli  przywrócenia  oddziału 

Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w Tarnowskich Górach.

„Za” głosowało 14 Radnych,  „przeciw”  0  Radnych,  „wstrzymało się”  0 Radnych.  Rada 

Miejska przyjęła Uchwałę Nr XXX/336/2008 w sprawie  wyrażenia woli przywrócenia 
oddziału Zakładu Ubezpieczeń Społecznych w Tarnowskich Górach.
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 26
Kolejnym  punktem  porządku  obrad  są  interpelacje,  wnioski  i  pytania  Radnych  oraz 
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dyskusja ogólna.

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  powiadomił,  że  w okresie  między 

sesjami Rady Miejskiej nie wpłynęły do Biura Rady Miejskiej żadne interpelacje.

Radny Krzysztof SZNAJDER złożył wniosek formalny o ograniczenie czasu wypowiedzi 

do 2 minut.

„Za” głosowało – 11 Radnych, „przeciw” - 4 Radnych, „wstrzymało się” - 0 Radnych. 

Wniosek  formalny  o  ograniczenie  czasu  wypowiedzi  do  2  minut  został 
zaakceptowany przez Radę Miejską.

Dyskusja:

Radny  Jarosław  ŚLEPACZUK  przekazał  Burmistrzowi  Miasta  podziękowania  od 

P.Dyrektor Przedszkola Nr 9 w Tarnowskich Górach, za przekazanie środków na remont 

okien.

Przedstawił zebranym propozycję wykorzystania pomieszczeń w Pałacu w Rybnej, w celu 

zorganizowania tam sali ślubów. Ponadto spytał o sytuację finansową MZKP – na jakim 

poziomie jest wykonana realizacja budżetu, z prośbą o przedstawienie sytuacji finansowej 

na następnej sesji Rady Miejskiej. Skierował pytanie do Burmitrza Miasta, czy mógłby coś 

powiedzieć  na  temat  sytuacji  mieszkańców  Osiedla  Kolajarzy,  których  piwnice  są 

podmywane przez wodę.

Radny Alicja KOSIBA-LESIAK poruszyła temat charytatywnego pikniku, na którym miały 

być  zebrane  pieniądze  na  budowę  Hospicjum,  stwierdzając  brak  zaangażowania 

mieszkańców w sprawy lokalne. Oprócz tego spytała: „Jak wygląda sytuacja z planami nie 

budowy hali sportowej-sali sportowej, która miała powstać przy ulicy Wyspiańskiego. Jak 

wiemy, projekty te spotkały się z wieloma interwencjami mieszkańców, którzy składali je na 

ręce  Przewodniczącego,  Radnych  i  moje.  Trzeba  zająć  się  określeniem  swojego 

stanowiska, czy któraś z innych szkół nie mogłaby przejąć na siebie tego projektu oraz czy 

będzie dokończona budowa sali koło Parku Wodnego”.

Radny  Franciszek  NOWAK  poparł  przyjęcie  Uchwały  dotyczącej  przywrócenia 

Inspekoratowi ZUS rangi Oddziału. „Druga sprawa – oświetlenie między Strzybnicą,

a Pniowcem. Podczas pamiętnej zawieruchy 15 sierpnia dołączyli  się do tego złodzieje 
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miedzi, którzy ukradli odcinek na 7 przęsłach kabla, który powoduje brak oświetlenia na 

całej długości tej ulicy dojazdowej. Proszę się tą sprawą zająć. Trzecia rzecz – zapchane 

studzienki  wód  deszczowych na ulicach Strzybnickiej  i  Sielanka.  Kolejna  rzecz –  Pan 

Przewodniczący wywołał mnie do tablicy, że to niby ja przejąłem pismo w sprawie jego 

obowiązku złożenia oświadczenia lustracyjnego.  Moja wina polegała na tym, że pismo 

adresowane  do Przewodniczącego,  tu  jest  moja  adnotacja-sesja  Rady Miejskiej,  żeby 

poinformować  wszystkich  Radnych  o  obowiązku  powtórnego  złożenia  oświadczenia 

lustracyjnego.  Czy prawdą  jest,  że  Pan  nie  złożył  stricte  drugiego oświadczenia,  czyli 

oświadczenia o złożeniu tego pierwszego?”.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poinformował,  że  najpierw  chciał 

zadać  pytania,  a  potem  odniesie  się  do  wypowiedzi  Radnego  Franciszka  NOWAKA: 

„Jeżeli  chodzi  o  Skate  Park  –  w moim odczuciu,  to  są  wysokie  pieniądze  wydane  z 

budżetu miasta, 600 000zł. Co jest na tej powierzchni – czy to jest poliuretan, czy farba? 

Należałoby zatrudnić kogoś do zbierania nadmiaru wody. Należałoby pomyśleć

o zadaszeniu. Bardzo proszę Burmistrza Miasta, aby powiedział nam, ile poszło betonu, 

wtedy  będę  miał  obraz,  ile  to  dokładnie  kosztowało.  Następnie  –  kiedy  dostanę 

sprawozdanie finansowe ze spółek, będących własnością Gminy, szczególnie chodzi mi

o Agencję Inicjatyw Gospodarczych. Następny temat – kratka przy ulicy Krakowskiej, przy 

delikatesach. Złamie się niebawem, bo jest tak przerdzewiała. Jeżeli chodzi o śluby, to 

trzeba  by  się  zastanowić,  ponieważ  mam  interwencje  nowożeńców.  Należałoby  się 

zastanowić nad salą  przy ulicy Sienkiewicza 2,  tam jest  lepszy podjazd.  Chciałem się 

dowiedzieć  ile  kosztowały  Gwarki.  Była  sprzeczka  między  Radnym,  a  mną,  że 

oświadczenie lustracyjne, kóre każdy dostał  do domu, akurat dziwnym trafem wpłynęło 

ono do Urzędu, a Pan zaprzeczał, że było inaczej. Informacja ta, jako jedyna wpłyneła do 

Urzędu Miejskiego”.

Radny Feliks KOWALSKI wystąpił z następującą propozycją: „Jeśli będziemy na sesjach 

obradować na temat nieruchomości,  to  może wskazane by było  podświetlić  na tablicy 

świetlnej  te  nieruchomości,  abyśmy mieli  pełniejszy obraz,  o  które  chodzi.  Chciałbym 

zapytać,  kiedy  będzie  robiona  nakładka  na  ulicy  Miedzianej  i  podziękować  w  imieniu 

mieszkańców ulicy Niedziałkowskiego i Starych Tarnowic za wykonanie tej ulicy”.

Radny  Krzysztof  SZNAJDER zaproponował,  aby  w  pierwszej  kolejności  zająć  się 

przeniesieniem sali ślubów do Pałacu w Rybnej. „Kolejna kwestią jest remont chodnika na 

przystanku  MZKP  na  ulicy  Częstochowskiej,  po  prawej  stronie  w  kierunku  ulicy 

Obwodowej.  Prośba  o  wycięcie  traw,  które  dorastają  do  1,5m  na  przejściu  do  ulicy 
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Mościckiego po prawej i lewej stronie na przejściu koło rzeki Stoły. Podobna sytuacja jest 

przejście między ulicą Moniuszki, a ulicą Łączną”.

Radny  Stanisław  KOWOLIK:  „Panie  Przewodniczący,  Wysoka  Rado,  ja  wszystkie 

problemy, a jest ich mnóstwo przeleje na papier i skieruje do Pana Burmistrza, dwa, Panie 

Przewodniczący,  proszę  zwrócić  Przewodniczącemu  SZCZĘSNEMU  uwagę,  że  nie 

odpowiedział na pytania, czy pytanie zadane przez Pana Radnego Franciszka NOWAKA, 

a to pytanie brzmiało: „czy Pan Przewodniczący SZCZĘSNY w 2007r. złożył oświadczenie 

lustracyjne  raz,  czy  dwa  razy?”  Tak  brzmiało  pytanie  i  uważam,  że  precyzyjnie  musi 

odpowiedzieć na to pytanie.”

Radny  Krzysztof  ŁOZIŃSKI skierował  prośbę  do  Burmistrza:  „Proszę  w  najbliższym 

czasie zorganizować spotkanie z udziałem PWiK, Urzędu Miejskiego i mieszkańcami oraz 

przedstawicielami Radnych dotyczącego budowy wodociągu przy ulicy Kolejowej”.

Radny Marek JAWORSKI:  „Kilka spraw: pierwsza dotycząca użytkowania terenów nie 

nalażących do Gminy. Nie mamy na ten dzień koncepcji na te tereny. Teren przy ulicy 

Jana Opolskiego szpeci miasto. Tam jest taki teren, który kiedyś był placem zabaw, a teraz 

jest  wysypiskiem  śmieci.  Musimy  znaleźć  rozwiązanie.  Drugi  temat  –  zapraszam  na 

Komisję EDUKACJI, która odbędzie się w najbliższy piątek, dyskutujemy na temat klubów 

sportowych. Trzeci punkt,  dotyczący dojazdu do Parku Wodnego. Panie Burmistrzu, ta 

droga  jest  tymczasowa.  Tam może  dochodzić  do  wypadków.  I  ostatnie  pytanie  –  czy 

możemy rozwiązać problem parkowania w centrum miasta?”.

Radny Kazimierz SZCZERBA: „Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 4 zwóciła się do 

Pana Burmistrza i kopia tego pisma została skierowana do Radnych z Dzielnicy Stare 

Tarnowice. Pani Dyrektor zwraca się z prośbą, o to, żeby zadbać o stan i wygląd Szkoły. 

Poza tym wielu nauczycieli  zgłosiło się do mnie z pewnym żalem do Burmistrza i Pani 

Wiceburmistrz, którzy zamiast promować szkoły miejskie, wysłali swoje dzieci do Szkoły 

Saleziańskiej”.

Radny Henryk WRZASK: „Pierwszy temat dosyć prozaiczny, ale ważny. Dotyczy znaku 

drogowego  przy ulicy  Sienkiewicza  na  przeciwko  Chemet  s.a.  Znajduje  się  tam znak 

zatrzymywania i postoju, który notorycznie jest obracany w różnych kierunkach. Trwa spór 

między mieszkańcami, w którym kierunku on ma być ustawiony. Jestem zbulwersowany 

inercją Starostwa Powiatowego, że tak prozaicznej sprawy nie można załatwić. Proszę 

Pana Burmistrza o interwencje w tej sprawie. Druga sprawa dotyczy artykułu z Dziennika 

Zachodniego z 15 września tytuł „Lekceważą obowiązek lustracji”. Cytuję  osoby muszą 
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przestrzegać prawa, a czasem z powodu braku konsekwencji prawnych, właśnie te osoby  

złamały  prawo. Powiem  szczerze,  sytucaja  mnie  zbulwersowała,  kiedy  zobaczyłem 

nazwisko Przewodniczącego Rady Miejskiej na tej liście i żądam wyjaśnień. Proszę

o bardzo precyzyjną odpowiedź w tym zakresie”.

Radny  Józef  HARWIG zwrócił  uwagę  na  konieczność  wysuszenia  studzienek 

kanalizacyjnych na ulicy Witosa, na brak pojemników na papier w Dzielnicy Repty oraz 

zniszczone, spadające drzewa w Parku Repeckim, które stanowią niebezpieczeństwo dla 

spacerujących. „Kolejna sprawa – Potok Repecki  tworzy za drugim mostkiem w Parku 

rozlewisko. Nie ma koryta tej rzeki, co powoduje podmakanie i ogromne rozlewisko błota. 

Nastepna sprawa – brak tablicy informacyjnej od strony kościoła w Reptach, przy wjezdzie 

do Parku”.

Radna Małgorzata KOCOT podziękowała za miłe przyjęcie i za jednomyślne przyjęcie jej 

oświadczenia lustracyjnego. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY:  „Ta  troska  wynika  chyba 

z zaciekawienia Państwa o przynależności mojej osoby do różnych instytucji w PRL lub 

czy  brałem  udział  w  SB.  Oczywiście  można  wejść  na  stronę  internetową  IPN  i  tam 

wszystko  można  wyczytać  o  każdym.  W  2006  i  2007  roku  na  ogół  składało  się 

i oświadczenia majątkowe do Wojewody, jak i oświadczenie lustracyjne i nikt nie dawał 

poświadczenia,  że złożono oświadczenie lustracyjne,  czy też majątkowe. Rzeczywiście 

chodzi o oświadczenie uzupełniające w 2008 roku, które dotyczy oświadczenia złożonego 

w  2007  roku.  Chciałem  powiedzieć,  że  takie  oświadcznie  zostało  wysłane,  nawet 

pracownik został zwolniony pół godziny z pracy, żeby zanieść je na pocztę. W tej chwili 

trwa wyjaśnienie, bo nie mam odcinka, które poświadczy mi, że oświadczenie złożyłem. 

Natomiast złożyłem ponownie oświadczenie lustracyjne. Tak samo nie ma poświadczenia 

złożenia oświadczenia majątkowego z 2006 i 2007 roku, ale te oświadczenia nie zginęły. 

Jeżeli będzie coś nowego wiadomo w sprawie, na pewno kolegów Radnych poinformuję”.

Burmistrz  Miasta  Arkadiusz  CZECH poinoformował,  że  również  składał  zarówno 

oświadczenia majątkowe, jak i lustracyjne. Każdorazowo przy składaniu takich oświadczeń 

otrzymał poświadczenia złożenia, ze wskazaniem dnia i osoby przyjmującej oświadczenia. 

Ponadto stwierdził: „Pan Ślepaczuk i kilku innych Radnych pytało o wystrój sali ślubów. 

Dopóki nie kupiliśmy sobie nagłośnienia, sala ślubów egzystowała na sali sesyjnej. W tej 
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chwili każdorazowe uprzątnięcie tego okablowania jest praktycznie niemożliwe, zwłaszcza 

że śluby odbywają się i w tygodniu i w soboty. Widzimy możliwość rozwiązaniu problemu 

wielorakim torem. Pierwsze rozwiązanie padło na Sienkiewicza 2, sala nr 40, jest ładnie 

wyremontowana, problem między przenoszeniem ważnych dokumentów z archiwum USC 

a Sienkiewicza 2. Rozmawialiśmy z Panią Sekratarz na ten temat i możliwe, że będziemy 

przenosić USC, na Sienkiewicza 2. Pałac w Rybnej byłby świetnym miejscem. Zasadą 

jest, że śluby odbywają się w siedzibie organu, chyba że na życzenia pary młodej poza 

siedzibą.  Wtedy  możnaby  o  Pałacu  w  Rybnej  pomyśleć.  Widzimy  ten  problem, 

najprawdopodobniej  sala  nr  40  na  Sienkiewicza  2-jako  docelowe  miejsce,  ale  po 

przeniesieniu USC na to miejsce. MZKP – mogę oczywiście to przygotować na następną 

sesję, ale mogę także przedstawić Panu tą sytucję, bo ją dobrze znam. Piekary nadal nie 

są  członkiem  innego  Związku,  nawet  po  skutecznej  skardze  Wojewody  nie  wystąpiły 

z MZKP.  Komunikacyjny  Związek  Komunalny  Górnośląskiego  Okręgu 

Przemysłowego ( KZKGOP ) wypowiedział w lipcu br. unię biletową, tą która obowiązywała 

od  1993  roku.  W  międzyczasie  KZKGOP  wchłonęła  tramwaje.  Sytuacja  finansowa 

w KZKGOP pogorszyła się w sposób drastyczny w ciągu ostatnich kilku miesięcy. Ostatnio 

Prezes  KZKGOP  informował  o  konieczności  zaciągnięcia  kilkudziesięciu  milionów 

pożyczki, oprócz tego planują podwyżkę ceny opłaty dowozu od kilometra o 20-40 groszy. 

Według  naszej  symulacji,  przy  obecnej  pracy  przewozowej,  którą  MZKP  wykonuje, 

podwyżka  10-15  groszy  dowozu  od  kilometra  w  zdecydowany  sposób  poprawiłaby 

problem  MZKP  i pozwoliłaby  spłacać  stare  zadłużenia.  Kwestia  uni  biletowej  – 

prowadziliśmy rozmowy z KZKGOP, w związku z tym, że Piekary występują z naszego 

Związku, a więc mniej pracy przewozowej będzie po stronie MZKP. W związku z tym, że 

przejęto  tramwaje,  trzeba  ten  parytet  biletowy  zmniejszyć,  co  do  tego  się  zgadzają 

obydwie strony.  Według naszej  argumentacji,  ten procent pracy przewozowej  powinien 

wynosić mniej  więcej  5,9%, według KZKGOP jest to 5,3-5,4%. Dzięki  mediacji  między 

Związkami  Pani  Senator  PAŃCZYK-POZDZIEJ  między  Związkami,  doszło  do 

porozumienia i w tej chwili dyskutujemy na temat 8 000zł, które przesuniemy w jedną lub 

drugą stronę miesięcznie. To nawet dla małego MZKP nie jest aż tak dużą kwotą. Sprawa 

studzienek  kanalizacyjnych  –  Repty  i  Strzybnicka.  Zwrócimy  uwagę  PWiK,aby  swoje 

obowiązki wykonywał rzetelnie. Zwróćmy jednak uwagę, że mieliśmy wyjątkową sytuację, 

jeżeli chodzi o opady. Zanieczyszczanie studzienek glebą jest sytucją, która nas w tym 

roku  zaskoczyła.  Co  do  budowy  Skate  Parku –  ta  nawierzchnia  nazywa  się  betonem 

szlifowanym  powlekanym  farbą  poliuteranową.  Dlaczego  to  jest  śliskie?  Dlatego,  że 

w warunkach normalnych,  jeżeli  skatowiec się  na tym przewróci,  to  powinien  się  tylko 

potłuc, ale napewno nie obetrzeć, przetrzeć tego, co ma na sobie i  nie zedrzeć sobie 
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naskórka. Taka jest technologia budowania  skate parków. W czasie deszczu nie można 

skorzystać z Skate Parku. Jeżeli Rada Miejska przeznaczy środki na zadaszenie obiektu – 

świetnie. Będą to jednak straszne pieniądze, większe niż na budowę tego  Skate Parku. 

Krata przy Krakowskiej  – Gospodarka Miejska sprawdzi. Pani Sekretarz po powrocie z 

urlopu  złoży  dokładne  sprawozdanie  z  Gwarków.  Pan  Radny KOWALSKI  –  nakładka 

tymczasowa na Miedzianej. Kiedy? do 30 września. Pan Radny ŁOZIŃSKI – spotkanie 

PWiK z mieszkańcami. Burmistrz wyłożył pieniądze na stół. Karta jest po Waszej stronie, 

chcecie  się  spotykać  z  mieszkańcami,  spotykajcie  się.  Te  pieniądze  nadal  są,  jeżeli 

uznacie, że chcecie, aby Kolejowa była budowana – Wasza wola, Wasza decyzja. Ja nie 

mam tego problemu, w tej chwili odczuwam, że ten problem jest po Waszej stronie. Ja 

jestem w stanie te pieniądze wydatkować, ale miejmy świadomość tego, że przy lekkiej 

zimie,  ciężko  to  będzie  zrobić,  a  za  miesiąc  niemożliwe.  Pan  Radny  JAWORSKI  – 

sprawdzimy  tereny  prywatne,  jest  Komendant  Straży  Miejskiej  DAWIDOWICZ, 

sprawdzimy to. Zaproszenie na KEiKS przyjmuje, nie osobiście, bo mam wtedy dwa inne 

umówione spotkania. Myślę, że byłoby celowe dojście do spotkania Związków, Komisji i 

Rady Sportu, w takim szerokim gronie, żeby o tym podyskutować. Co do dojazdu do AIG – 

zgadzam się,  to  jest  zły  dojazd.  Rozwiązujemy właśnie  sprawy własnościowe,  bardzo 

zaschłe  z  Funduszem  Górnośląskim.  Parkowanie  w  mieście  –  przetarg,  udział  ze 

Starostwem. Udział Starostwa jest znacząco mniejszy od naszego. Strefa parkowania – 

tak-  ale  po  dogłębnym przeanalizowaniu  organizacji  ruchu.  Pan  Radny SZCZERBA – 

Gimnazjum Publiczne Nr 4. Chciałem poinformować, że ta sprawa była już omawiana. 

Analizujemy, co z tym budynkiem zrobić, było kilka koncepcji – jedna, to umieszczenie w 

jednym skrzydle MOPS. Co do pretensji, że dziecko moje i mojej zastępczyni chodzi do 

Salezjanów,  to  mogę  powiedzieć  tylko  tyle,  że  wybór  szkoły  pozostawiłem  mojemu 

dziecku.  Nie  powiem,  że  byłem  z  niego  zadowolony,  bo  wiąże  się  to  z  trudnościami 

dowozowymi. Wiatrołomy w Parku w Reptach – pamiętajmy, że bardzo silne wichury były 

miesiąc temu. Dostępnymi środkami staramy się robić co się da. Rozlewisko – była wizja 

lokalna, mój zastępca Państwu uzupełni. Pani Radna KOCOT - cieszę się, że tak Pani 

przyjęła nasze obrady i mam nadzieję, że będzie nam się dobrze współpracowało”.

Zastępca Burmistrza Piotr SKRABACZEWSKI:  „Znamy problem rozlewiska, o którym 

mówił Pan ŚLEPACZUK oraz rozlewiska Potoku Repeckiego. Trzeba mieć świadomość, 

że  ten  problem jest  bardzo skomplikowany i  że  nie  możemy go leceważyć.  Pierwszy 

kierunek, to jest Zarządzanie Kryzysowe Starostwa Powiatowego, ekspertyza Głównego 

Instytutu Górnictwa i z pracami, które będą prowadzone w miesjcu tego zapadliska, na 

terenie  Zbrosławic.  Druga  sprawa,  to  są  zapisy  w  miejscowym  planie,  który  jest 
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przygotowywany dla terenów południowych. W tych miejscach, gdzie są zidentyfikowane 

sztolnie  czy komory bezwzględny zakaz  zabudowy.  Ja  wiem,  mieszkańcy mają  swoje 

racje,  ale  nie  możemy  dopuścić  do  zabudowy  terenów  nad  wyrobiskami.  Następna 

kwestia  –  spotykamy sięw zespole  osób,  które  znają  mapy i  staramy się  wytypować 

obszary, dla których chcemy zlecić opinię hydrologiczną. Odrębny problem, to jest Drama i 

Potok  Starotarnowicki.  Śląski  Zarząd  Melioracji,  zlecił  wykonanie  dokumentacji  Dramy. 

Najchętniej  by to  zrobiono  za nasze pieniądze.  Oprócz tego jest  jeszcze temat  Stoły. 

Postaramy się włączyć te  inne podmioty,  które narazie stoją z boku i  pozyskać środki 

zewnętrzne.  Pani  Alicja  KOSIBA-LESIAK,  w projekcie  hala  widowiskowo-sportowa jest 

umieszczona koło Parku Wodnego i tam jest jej miejsce z parkingami. Nas nie stać, żeby 

budować dwie hale. To jest koszt blisko 20 000 000zł, a drugi problem, to jest problem 

eksploatacji.  Robimy  wszelkie  działania  z  Funduszem  Górnośląskim,  żeby  z  tamtego 

terenu  uzyskać  jak  najwięcej  dla  AIG  i  dla  Gminy.  Warunkiem  zlikwidowania 

niebezpiecznego  skrzyżowania  przy  zjeździe  z ronda  jest  budowa  w  przyszłym  roku 

krótkiego odcinka ulicy Bałtyckiej. To jest warunek konieczny, żeby podnieść wartość tych 

terenów.  Miedziana  –  tak  jak  mówiłem,  nakładki  tymczasowe  do  30  września.  Jeżeli 

chodzi o Częstochowską – jest to droga powiatowa i ten obowiązek ciąży na Zarządzie 

Dróg  Powiatowych.  Mamy  obietnice  Pana  WESOŁKA,  że  do  15  października  ten 

przystanek będzie naprawiony. W sprawie znaku – do Radnego WRZASKA, zajmiemy się 

tym tematem”.

Naczelnik Wydziału Inwestycji Franciszek PAŚMIONKA: „Opinie na temat Skate Parku 

są  pozytywne.  Nie  ma  euforii  na  forach,  ale  nie  ma  opinii  negatywnych,  jeśli  chodzi 

o Skate Park. Muszę przyznać, że oglądając, to co udało się znaleźć w internecie, jest to 

napewno jeden z najlepszych Skate  Parków na Śląsku.  Pomijam całą  sferę związaną 

z jego opieką, przekazaniem AIG w administowanie, oświetlenie, dojazd itp. Skate Park 

został  zaprojektowany  z  udziałem  młodzieży.  Wprowadzono  normę  europejską  dla 

wszystkich  producentów tego  typu  urządzeń.  W  związku  z  tym  wprowadzono  zmiany 

w projekcie, które może wydłużyły okres wybudowania tego Skate Parku, natomiast jest 

on zgodny z wszystkimi wymogami, normami. Beton, który jest podstawowym nośnikiem 

Skate Parku i urządzenia są wykonane przez profesjonalną firmę i mają certyfikaty. Nasze 

urządzenia  można  przenieść  pod  dowolną  halę.  Jeżeli  chodzi  o  farbę  poliuteranową, 

podczas budowy tego Skate Parku na betonie powstały mikropęknięcia, pomimo reżimu 

technologicznego.  Powstało  niebezpieczeństwo,  że  woda,  która  wchłonie  się  podczas 

zimy porozsadza nam nawierzchnie i w związku z tym postanowiono przy udziale firmy 

specjalistycznej  nałożyć  już  po  zabezpieczeniu  mikropęknięć  warstwę  poliuteranu. 
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Szlifowany beton i  ta farba, jeżeli  chodzi o śliskość to jest prawie to samo. Natomiast 

dodatkowa  warstwa  farby  doskonale  zabezpiecza  nam  to  przed  warunkami 

atmosferycznymi. 

Radny  Piotr  GŁADKI  opuścił  salę  obrad  przed  wyczerpaniem  porządku  obrad  bez 

uprzedniego usprawiedliwienia. 

Radny Krzysztof ŁOZIŃSKI (ad vocem) „Jestem zażenowany postawą Pana Burmistrza. 

Proszę o pisemną odpowiedź,  czy włączy się  Pan w mediację  i  postara się  pozyskać 

środki zewnętrzne, chodzi mi głównie o środki z PWiK, które być może zmniejszą wydatki 

Gminy na budowę wodociągu przy ulicy Kolejowej. Proszę mi odpowiedzieć, jakie Pan 

podjął kroki, z tego co się orientuję, Powiat jest winny Gminie ok. 4 500 000zł”.

Przewodniczacy Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY powiedział,  że nie  ma możliwości, 

żeby firma nie  dała  certyfikatu  za wykonane zadanie użyteczności  publicznej  oraz,  że 

chętnie zabierze Naczelnika PAŚMIONKA do innych śląskich Skate Parków. „Pytałem ile 

poszło  betonu,  gdyż  znając  cenę  rynkową jestem w stanie  określić  ile  to  kosztowało. 

Drugie pytanie to jest sprawozdanie za 2007 rok ze Spółek, które są własnością Gminy, 

a szczególnie ze Spółki AIG. Ile kosztowały Gwarki w 2008 roku?”

Radny  Stanisław  KOWOLIK  (ad  vocem):  „Panie  Przewodniczący,  jeżeli  chodzi 

o nadzieję,  to  chcę  zwrócić  uwagę,  że  czasem  lepiej  zostać  głupim  z  nadzieją,  niż 

beznadziejnie  głupim.  Po  drugie  apeluję  do  Pana  Burmistrza,  aby  tą  nietuzinkową, 

niepowtarzalną wiedzę w zakresie betonu i wszystkiego, co z tym jest związane.- wiedzę, 

którą posiada Pan Przewodniczący, żeby wykorzystywać na rzecz rozwoju Tarnowskich 

Gór,  w  szczególności,  ilości  gruszek  betonu.  Po  trzecie  Pan  Przewodniczący  ma 

niepowtarzalną zaletę, gdy stoi na schodach, to nie wiadomo, czy schodzi, czy wchodzi, to 

odnośnie dyskusji. Potrafi przez 5 minut odpowiadać na pytanie „czy”, a tu są tylko dwie 

możliwości  „tak”  lub  „nie”  i  oczywiście  nic  z  tego  nie  wynika.  Jeżeli  chodzi  o  Pana 

oświadczenia  lustracyjne,  z  tego,  co  Pan  dzisiaj  powiedział,  a  raczej  czego  Pan  nie 

powiedział,  nasuwa  się  jeden  wniosek  brzmiący  następująco  w  roku  2007  Pan 

Przewodniczący nie złożył ani jednego oświadczenia lustracyjnego”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK (ad vocem) „Proszę o odpowiedź na piśmie, chodziło mi 

nie o budowę hali, tylko o sali gimnastycznej, zwanej w niektórych okolicznościach  halą 

sportową, której projekt istnieje, a miała być zlokalizowana w Szkole Sportowej, przy ulicy 

63



Wyspiańskiego,  na  zapleczu,  przy  boisku.  Czy  nadal  istnieje  jakiś  projekt  dotyczący 

realizacji tej koncepcji, czy też zgodnie z wolą mieszkańców sprzeciwiających się budowie 

tej sali w tamtym miejscu, Pan Burmistrz będzie się starał o inną lokalizację. Jak wiem 

proponowano nową lokalizację  między innymi  okolice Szkoły Nr 10,  czyli  okolica  ulicy 

Kochanowskiego, może to być ulica Janasa, czyli Osiedle Przyjaźń oraz teren istniejącej 

jeszcze  zabudowy  niedokończonej  hali  przy  ulicy  Kościuszki,  Mickiewicza.  Natomiast 

koncepcja budowy hali sportowej przy Parku Wodnym byłaby realna, jeżeli miałaby ona 

wymiary niewielkiej sali gimnastycznej”.

Radny Jarosław ŚLEPACZUK (ad vocem)  uznał  wszystkie wypowiedzi Burmistrza za 

wyczerpujące, z wyjątkiem tej dotyczącej MZKP: „Chodzi mi o obecną sytuację finansową

i o szczegółową informację na piśmie”.

Radny  Feliks  KOWALSKI zapytał  Burmistrza  Miasta  o  dalsze  koleje  planu 

zagospodarowania przestrzennego.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY (ad vocem) poinformował zebranych, 

że w budownictwie tak się utarło, że beton określa się w metrach sześciennych. Po czym 

poprosił  Wiceprzewodniczących  Rady,  aby sprawdzili  listę  obecności,  ponieważ  Radni 

wychodzą z sali sesyjnej nie usprawiedliwiając się.

Następnie słowami „Szczęść Boże”, po wyczerpaniu porządku obrad  Przewodniczący 
zakończył obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Protokołował:

/-/R. Brzeziński  
/-/J. Jabłońska

Przewodniczący Rady Miejskiej 
                                                                                             

/-/   Piotr SZCZĘSNY
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